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OTEVŘENÁ RADNICE

Rada města
•	 vzala na vědomí informaci o  záměru ob-
novení orientačního systému pro návštěvní-
ky města, schválila vyhlášení poptávkového 
řízení na zhotovení orientačního systému 
města typu "ježek" ve dvou variantách – bez 
osvětlení a s LED osvětlením,

•	 schválila podání žádosti na SFDI o příspě-
vek na realizaci projektu Prodloužení chod-
níku podél silnice I/57, Hradec nad Moravicí 
– od křižovatky s  ul. Podolská po křižovatku 
s ul. K. H. Borovského, 

•	 schválila podání žádosti o  dotaci na pro-
jekt Kouzelný svět filmových pohádek do 
Programu podpory aktivit v  oblasti kultury 
v Moravskoslezském kraji na rok 2018,

•	 vzala na vědomí žádost o realizaci doprav-
ně-technického opatření v  obci Žimrovice, 
uložila projednat na krajském úřadě žádost 
o umístění fixního radarového zařízení na stá-
vající sloupy elektrického vedení nebo veřej-
ného osvětlení a  žádost o  instalaci rychlost-
ního semaforu v  lokalitě vjezdu do Žimrovic 
(od obce Domoradovice), uložila zpracovat 
projektovou dokumentaci na zřízení chodní-
ku od mostu na Meleček směrem do Domo-
radovic – k zástavbě rodinných domů.

Zastupitelstvo města
•	 schválilo přijetí dotace na realizaci pro-
jektu Multifunkční učebna pro polytech-
nickou a  praktickou výchovu včetně vy-

bavení v  ZŠ Žimrovice z  Integrovaného 
regionálního programu, výzvy MAS Opavsko, 
ve výši 1 900 000 Kč, tj. 95 % z uznatelných ná-
kladů projektu,

•	 projednalo předložené varianty řeše-
ní jednosměrného provozu a  parkování na 
ulicích Slezská, Pod Hanuší a  Na Tylovách, 
neschválilo zřízení jednosměrného provozu 
v  ulicích Slezská a  Pod Hanuší (schválilo po-
nechání stávajícího stavu), schválilo zřízení 
jednosměrného provozu v ulici Na Tylovách, 
uložilo zajistit v  ulici Na Tylovách provedení 
dopravního značení, 

•	 vzalo na vědomí předloženou aktuální 
hlavní prohlídku lávky pro pěší přes řeku 
Moravici,  ulice Pivovarská – Stránka, vzalo 
na vědomí vizualizace a odhady investičních 
nákladů na výstavbu nové lávky zpracované 
firmami Femont Opava a Hroší stavby Mora-
va, schválilo opravu stávající lávky, 

•	 vzalo na vědomí informace o  platformě 
Mobilní rozhlas, neschválilo její pořízení pro 
město Hradec nad Moravicí, schválilo rozší-
ření webových stránek města a  IC o mobilní 
aplikaci V obraze,

•	 vzalo na vědomí informace o stavu budovy 
MŠ Bohučovice, schválilo zahrnout do rozpoč-
tu města na rok 2018 investici do budovy MŠ, 

•	 vzalo na vědomí informace týkající se 
kotelny v  MŠ Hradec nad Moravicí, schválilo 
zpracování projektové dokumentace na no-
vou kotelnu,

•	 vzalo na vědomí návrh vizualizace smu-
teční síně v Hradci nad Moravicí, neschválilo 
předložený návrh vizualizace, uložilo připra-
vit 3 návrhy na rekonstrukci smuteční síně do 
5 mil. Kč, pověřilo starostu města jednáním 
s  okolními obcemi ohledně případné spolu-
práce na rekonstrukci smuteční síně, 

•	 schválilo přijetí dotace z  rozpočtu Mo-
ravskoslezského kraje v  rámci programu 
Podpora turistických informačních center 
v  Moravskoslezském kraji pro rok 2017 ve 
výši 65 000 Kč Městskou knihovnou a  infor-
mačním centrem Hradec nad Moravicí, okres 
Opava, příspěvkovou organizací,

•	 schválilo poskytnutí individuální dotace ve 
výši 30 000 Kč z  rozpočtu města Hradec nad 
Moravicí Tělovýchovné jednotě Hradec nad 
Moravicí, z. s., formou veřejnoprávní smlouvy 
na zajištění provozu spolku v roce 2017, 

•	 schválilo celkový rozpočet města Hradec 
nad Moravicí na rok 2018 jako schodkový 
s tím, že schodek ve výši 34 080 130 Kč bude 
uhrazen z  přebytku hospodaření minulých 
let, včetně fondů. V  příjmech i  výdajích je 
rozpočtovaná částka pro rok 2018 ve výši 
127 330 500 Kč, včetně financování (změny 
stavu na bankovních účtech), úhrady splátek 
dlouhodobých přijatých půjček a  peněžních 
fondů.

Usnesení z jednotlivých zasedání 
rady města a zastupitelstva města  

najdete na www.muhradec.cz  
v záložce Samospráva.

Změna vodného ve Filipovicích 
Zastupitelstvo města na svém zasedání dne 18. 12. 2017 bodem 
č. 35.25.2017/ZM schválilo úpravu poplatku za úhradu nákladů spo-
jených s dodávkou pitné vody (vodné) na k. ú. Filipovice. Od 1. 1. 2018 
je cena vodného za 1 m3 37,08 Kč bez DPH. K ceně vodného bude při-
počteno DPH v sazbě platné k datu odečtu měřidel. 

Změna Stočného v ŽimRovicích
Zastupitelstvo města na svém zasedání dne 18. 12. 2017 bodem 
č. 6.25.2017/ZM schválilo úpravu poplatku za úhradu nákladů spo-
jených s  čištěním odpadních vod (stočné) na k. ú. Žimrovice. Od 
1. 1. 2018 je cena stočného za 1 m3 26,30 Kč bez DPH. K ceně stočné-
ho bude připočteno DPH v sazbě platné ke dni předání údajů o spo-
třebě vody SmVaK a.s.

poplatKY Za KomUnÁlní odpad a Ze pSŮ

Dle obecně závazné vyhlášky č. 4/2017, o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů, zůstává výše poplatku pro rok 2018 ne-
měnná, tj. 400 Kč. Celé znění vyhlášky najdete na www.muhradec.cz 
(správa města/samospráva/ právní předpisy obce).

Složenky na úhradu poplatku budou rozeslány v průběhu března 
a  splatné jsou k  30. 6. 2018. Platbu v  hotovosti je možné provést 

již nyní v pokladně městského úřadu, v úřední dny pondělí a stře-
da v době 8–12 a 13–17 h. Poplatek můžete uhradit také převodem  
na účet č. 1846386319/0800. Pozor, již vloni bylo zrušeno předčíslí 
k bankovnímu účtu! 

Taktéž poplatek ze psů zůstává pro letošní rok stejný jako v minu-
lých letech a splatný je k 31. 5. 2018. 

V případě dotazů kontaktujte odbor financí na tel. č. 553 783 932, 
553 783 933 nebo 553 783 945. 

pRavidla pRo noční Klid

Doba nočního klidu je stanovena zákonem jako doba od 22.00 do 6.00 hodin. Výjimečné případy, kdy je možno tuto dobu porušit, jsou 
stanoveny v obecně závazné vyhlášce města o nočním klidu (č. 3/2016). Pokud plánujete pořádat novou akci pro veřejnost (která není 
uvedena ve stávající vyhlášce), u které předpokládáte rušení nočního klidu, oznamte tuto skutečnost městskému úřadu v dostatečném 
časovém předstihu tak, aby mohla být předložena k projednání na nejbližším zastupitelstvu města, resp. zařazena do obecně závazné 
vyhlášky. V případě dotazů kontaktujte odbor vnitřních věcí a kultury, tel. č. 553 783 940 nebo 725 666 074.
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Vážení spoluobčané, 
začínáme poslední rok našeho volebního období. Ve schváleném roz-
počtu se tato skutečnost objevila ve zvýšeném objemu prostředků na 
investiční výdaje (51 milionů korun). určitě si budete moci prohlédnout 
detaily na našich stránkách, ale pro orientaci uvádím alespoň výtažek 
z nich:

Zpracování digitálního povodňového plánu 3,4 mil. Kč, projektová do-
kumentace na prostranství u vlakového nádraží 350 000 Kč, odkoupení 
dřevěného přístřešku a rampy se skladem u nádraží 800 000 Kč, výku-
py pozemků Pod Hanuší, nádraží, chodníky Jakubčovice 1,385 mil. Kč, 
snížení energetické náročnosti veřejného osvětlení Hradec a  žimro-
vice 1 mil. Kč, revitalizace Městečka 520 000 Kč, rekonstrukce hasičské 
zbrojnice Jakubčovice 8 mil. Kč, zateplení a výměna oken Opavská 197 
3,6 mil. Kč, dešťová kanalizace Bohučovice 1,5 mil. Kč, oprava KD Do-
moradovice 2 mil. Kč, prodloužení veřejného osvětlení  Domoradovice 
a Filipovice 990 000 Kč, multifunkční učebna ZŠ žimrovice 3,15 mil. Kč, 
chodníky Pod Hanuší, Slezská, Nádražní a na Tylovách 6 mil. Kč, opra-
va koupaliště 1,5 mil. Kč, oprava MŠ  Bohučovice 2 mil. Kč, smuteční síň 
5 mil. Kč, rekonstrukce kotelny MŠ Hradec 1 mil. Kč, oprava lávky přes 
Moravici na konci Pivovarské ulice 500 000 Kč, hřiště pro sportovní 
volnočasové aktivity 1,5 mil. Kč, oprava zborcené zdi na Zámecké ulici 
2 mil. Kč, rezerva na další projektovou přípravu 1 mil. Kč, hřiště u ZŠ na 
Opavské ulici 2 mil. Kč, oprava místní komunikace Na Tylovách 1,5 mil. Kč, 
chodníky Kajlovec (u rybníka) 350 000 Kč, prodloužení inženýrských sítí 
Domoradovice 300 000 Kč, rezerva na opravu Národního domu 3 mil. 
Kč, další opravy místních komunikací v Bohučovicích, Domoradovicích, 
žimrovicích a  Jakubčovicích po upřesnění výběrových řízení. celkem 
na rok 2018 je schválen rozpočet schodkový v  objemu 127 330 500 Kč 
v  příjmech i  výdajích, z  toho vlastní rozpočtové příjmy (daně, poplat-
ky, dotace) 93 250 370 Kč, použití přebytku hospodaření z  minulých 
let 34 080 130 Kč, provozní výdaje v celkové výši (včetně splátek úvěrů) 
76 146 500 Kč a zmíněné investiční výdaje ve výši 51 184 000 Kč. Některé 
investice se do rozpočtu nedostaly pro časovou a reálnou představu – 
oprava komunikace Meleček žimrovice, jiné na návrh zastupitele pana 

Mgr. Jana Špičky a následném hlasování byly vyškrtnuty, např. pokra-
čování opravy budovy obecního domu č. p. 61 v žimrovicích, i když to 
bylo v plánu v minulém zastupitelstvu. Snad se podaří v dalším voleb-
ním období.  

Poděkování patří všem koledníkům Tříkrálové sbírky, kteří navštívili 
naše domácnosti, a také Vám, vážení spoluobčané, že jste jim do kasiček 
přispěli pro potřeby charity. V neděli 7. 1. 2018 nás velice potěšil muzikál 
Mojžíš v hradeckém kinosále, ve kterém také účinkovala mládež z Hrad-
ce a okolí. Představení nastudovala a režírovala paní Šárka Černohorská 
se skupinou Devatero z Velkých Hoštic . 

Hradecké kino Orion zavedlo zvýhodněné odpolední filmové projekce 
pro seniory, které můžete navštěvovat každou druhou středu v měsíci.  

Svou stomatologickou praxi ukončila MuDr. Meiselsová a zřejmě ji brzy 
nahradí jiný zubní lékař. Bereme tuto skutečnost jako závazek vůči obča-
nům a budeme se snažit hledat adekvátní náhradu.

Rok 2018 je rokem velmi významným právě pro osmičku na konci. Zmí-
ním jenom 100 let od vzniku samostatného státu Československa, 50 let 
od vstupu vojsk Varšavské smlouvy na naše území a následnou norma-
lizaci společnosti, únor 1948 a následnou kolektivizaci a znárodňování, 
1938 obávaný nástup fašismu a  druhé světové války. A  ještě rok 1918, 
kdy skončila první světová válka a  byla naděje na život v  míru. Právě 
o  tento život v  míru bychom měli usilovat nejvíce, každý podle svých 
možností, sil a také příležitostí. Jednou z takových možností jsou volby. 
Letos již proběhla volba prezidenta a v říjnu nás čekají volby komunál-
ní a senátní. Svou účastí se podílíme na chodu společnosti a její úrovni. 
Máme přece jenom trochu možnost naši společnost směrovat. Děkuji 
všem za účast u voleb, ať už jako členové komisí nebo voliči. 

Děkuji Vám za vše, co pro naše město a jeho okolí děláte a přeji Vám, ať 
rok 2018 je pro Vás rokem klidným, pohodovým, zdravým, šťastným, bez 
válek a konfliktů a co možná nejvíce radostným.

Josef Vícha, starosta 

Milí spoluobčané, 

většina z Vás zajisté již zaznamenala, že zastu-
pitelstvo na svém posledním zasedání v  roce 
2017 schválilo rozpočet našeho města na rok 
2018. Tento rozpočet je sice schodkový, avšak 
vzniklý schodek (ve výši 34 mil. Kč) bude hra-
zen z  přebytku hospodaření minulých let. 
Pevně věřím, že se podaří ke všeobecné spoko-
jenosti zrealizovat vše, co se naplánovalo. Ne-
bude to však jednoduchý úkol. Komplikacemi 
je zaneprázdnění projektantů, a  bohužel ně-

kdy i jejich nekvalitní práce, naplněné kapacity 
stavebních a dodavatelských společností, kva-
lita odvedené práce, stávající legislativa a další 
úskalí. V  následujících řádcích se zaměřím na 
investice v  oblasti školství a  sportu. Stranou 
ponechávám sportovní areál Tělovýchovné 
jednoty Hradec nad Moravicí, neboť ten není 
ve vlastnictví města. Nicméně je mi známo, že 
tělovýchovná jednota pracuje na zlepšení jeho 
stavu.

Přestavbou projde přilehlá budova při základ-
ní škole v  žimrovicích, kde vzniknou multi-
funkční učebny. Náklady této investiční akce 
činí 3,150 mil. Kč, přičemž 1,9 mil. Kč je kryto do-
tací. Bývalé antukové hřiště při základní škole 
v  Hradci bude přebudováno na multifunkční 
hřiště. V  rámci této akce s  odhadovaným ná-
kladem 2 mil. Kč se vedle změny povrchu hřiště 
počítá se zbudováním toalety pro sportovce 
a kolárny. Rekonstrukce za 2 mil. Kč, spočívají-

Jirko, děkujeme…
Těmito slovy jsme se rozloučili dne 24. 1. 2018 s naším kamarádem a dobrým člověkem Jiřím Křížem. Jeho odchod z tohoto světa 
byl tak nečekaný a doslova prudký, jako celý jeho život, ve kterém dokázal svým přičiněním překonávat problémy a vytvářet lepší 
podmínky pro práci organizací, jichž byl členem, pro své spoluobčany i širokou občanskou veřejnost. Jen namátkou připomínám 
některé z jeho aktivit – vytvoření podmínek pro sportovce v Žimrovicích, modernizace hasičské zbrojnice, organizace bohatého spo-
lečenského a kulturního života, spolupráce se základní školou, rozvoj partnerské spolupráce s polskými a slovenskými družebními 
obcemi a jejich hasičskými spolky. Představit si 8. březen, 1. květen či 28. říjen bez jeho aktivního zapojení nebylo možné, u těchto 
příležitostí vždy organizoval a zajišťoval podmínky pro setkání občanů s představiteli města a dalšími významnými hosty. Po ně-
kolik volebních období byl také zastupitelem našeho města. Měl, jak se říká, velké srdce, které bylo otevřeno každému a všemu, co 
doslova sloužilo nejen jeho přátelům a známým, ale především všem občanům. Uměl každému podat pomocnou ruku, přidat radu 
a podělit se o radost s ostatními. Odchodem Jirky Kříže z tohoto světa ztratila nejvíce jeho rodina, jeho nejbližší. Ale ztratily také or-
ganizace, jichž byl členem a my všichni, se kterými spolupracoval. Kéž by bylo více takovýchto obětavých a poctivých spoluobčanů. 
Proto ještě jednou říkám: „Jirko, děkujeme za Tvou práci a za Tvůj životní elán, který jsi věnoval své obci a svým spoluobčanům.“

Za zastupitele města Jan Horák
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nedbaloSt nebo neZnaloSt? 
Smažená jídla k  vánočním svátkům neodmys-
litelně patří. Kam ale s  použitým kuchyňským 
olejem? V mnoha domácnostech je zažitá praxe 
prostě ho vylít do dřezu nebo do záchodu. A prá-
vě tento krok může způsobit velké komplikace, 
hlavně ve vánočním období, kdy se do kanali-
zace dostane tuku přespříliš. Také pracovníci TS 
Hradec nad Moravicí zaznamenali nárůst havárií 
o vánočních a novoročních svátcích, kdy ve zvý-
šené míře vyjížděli k ucpaným čerpadlům v pře-
čerpávacích stanicích. Potravinářské tuky a oleje, 
které lidé často z  neznalosti doma vylévají do 
dřezů či toaletních mís, začnou po ochlazení tvo-

řit v kanalizaci hrudky, ty se postupně nabalují a zachycují do sebe další nečistoty, obalují 
sondy, které ovládají chod čerpadel, čímž je vyřazují z provozu. S vysokými finančními nákla-
dy je také spojena likvidace tuků, které přitečou do čistírny odpadních vod. Vlivem hroma-
dění tuků a nánosů dochází v kanalizaci ke zhoršení přístupu kyslíku do vody, což zpomaluje 
biologické procesy v čistírně odpadních vod. 

Kam tedy s použitým kuchyňským olejem? Použitý olej skladujte zvlášť, např. do PET láhví 
nebo zavařovacích sklenic s víčky, které později odložte do nádoby na tříděný odpad. Speci-
ální nádoby na třídění kuchyňských tuků najdete ve sběrném dvoře (ulice Žižkova) a v areálu 
technických služeb (ulice Opavská). 

Roman celta, TS Hradec nad Moravicí

otvíRací doba SběRného dvoRa 
V únoru je sběrný dvůr otevřen jednou týdně – každou sobotu od 8 do 12 h. 
Od března bude provozní doba opět rozšířena na dva dny v týdnu – středa od 13 do 18 h 
a sobota od 8 do 12 h. Na sběrný dvůr můžete odložit biologický odpad, objemný směsný 
odpad a stavební suť. Elektroodpad sběrný dvůr neodebírá – odložit ho můžete v komplet-
ním nerozebraném stavu v areálu Technických služeb Hradec nad Moravicí. Zde jsou také 
umístěny kontejnery na drobný elektroodpad a baterie, čisté a dále použitelné ošacení a po-
užité kuchyňské oleje a tuky. 

dotační pRogRam 
pRo RoK 2018
Obdobně jako v minulých letech rada 
města vyhlásila dotační program měs-
ta Hradec nad Moravicí na podporu 
sportu, kultury a  volnočasových ak-
tivit pro občanskou veřejnost na rok 
2018. Dotaci je možné žádat buď na 
podporu činnosti (celoroční či sys-
tematické), nebo na podporu jedno-
rázové akce (konkrétního projektu). 
Z  rozpočtu města je pro účely dotač-
ního programu vyčleněna částka ve 
výši 750 000 Kč. 

Žádost o  dotaci se podává na přede-
psaném formuláři ve lhůtě od 19. úno-
ra 2018 do 23. února 2018 (k žádosti 
podané před nebo po uvedené lhůtě 
nebude přihlíženo). O  poskytnutí do-
tací v  rámci vyhlášeného dotačního 
programu rozhodne rada města na 
základě návrhu Dotační komise rady 
města nejpozději do 27. března 2018. 
Podrobné informace o vyhlášeném do-
tačním programu naleznete na webo-
vých stránkách města (správa města 
- samospráva - dotace 2018).

Mgr. Patrik Orlík, místostarosta

cí zejména v opatření proti vlhkosti, ve změně 
vnitřních dispozic, výměně oken, vstupních 
dveří, podlah, vnitřní kanalizace, rozvodů 
vody, elektroinstalace, sanitárního vybave-
ní a  nové výmalbě, se dočká mateřská škola 
v Bohučovicích. Rekonstrukcí za 1 mil. Kč pro-
jde kotelna při mateřské škole v Hradci. Dále se 
zrekonstruuje již třetí oddělení mateřské školy 
v Hradci.

Částka ve výši 1,5 mil. Kč je v  rozpočtu města 
vyčleněna na vybudování streetworkouto-
vého hřiště v  lokalitě za sběrnými surovinami 
v Hradci. Nové dětské hřiště vznikne u klubov-
ny v  Bohučovicích. Plánuje se, že v  letošním 
roce dojde ke zpřístupnění školní zahrady při 
mateřské škole v Kajlovci veřejnosti, a to v od-
poledních hodinách a  o  víkendech. Za tímto 
účelem dojde k  dovybavení školní zahrady. 
Schválený rozpočet počítá i s  finančními pro-

středky na údržbu, opravy a dovybavení hřišť. 
Město bude činit vše pro to, aby konečně došlo 
k dokončení svahu pod hřištěm v Domorado-
vicích. 

Jelikož příští číslo Hradeckých novin vyjde 
v  první polovině dubna, dovolte, abych Vám 
s  předstihem popřál příjemné prožití veliko-
nočních svátků.

Mgr. Patrik Orlík, místostarosta

Vytáhnutí čerpadla při havárii a výsledek – zanesené čerpadlo – viz fotografie výše.
Více fotografií najdete na www.tshradec.cz.

cení k inzerce 

v hradeckých novinách

ceny jsou včetně DPH.

 1 cm2  13 Kč 

 1/4 strany A4  1 800 Kč

 1/2 strany A4  3 600 Kč 

 celá strana A4  7 200 Kč
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odboRné SociÁlní 
poRadenStví pRo 
občanY 

Vážení občané, od 7. 2. 2018 bude 
sociální poradenství poskytováno 
novými sociálními pracovníky, kteří 
by rádi navázali na stávající sociální 
službu k  plné spokojenosti obča-
nů města. Sociální služba se bude, 
kromě poskytování individuálního 
poradenství, také zaměřovat na 
nabídku přednášek a besed na kon-
krétní témata, která budou vychá-
zet z vašeho zájmu a potřeb. Cílem 
je pomoc a  podpora v  řešení ne-
příznivých životních situací občanů 
města, zejména pak rodin s  dětmi 
a  seniorů. Poradna bude probíhat 
každou první středu v měsíci v době 
od 14 do 17 hodin v  přízemí Měst-
ského úřadu Hradec nad Moravicí. 

tŘíKRÁlovÁ SbíRKa 2018
V první polovině ledna zazvonili u našich dveří koledníci 18. ročníku charitativní Tříkrálové sbírky. V našem městě a jeho částech se vykole-
dovalo krásných 188 171 Kč, což je o 3 547 Kč více než v roce 2017. V Hradci nad Moravicí se vykoledovalo 83 595 Kč, v Benkovicích 10 762 Kč, 
v Bohučovicích 10 386 Kč, v Domoradovicích, Filipovicích, Břemí a Novém Dvoře 16 940 Kč, v Jakubčovicích 24 457 Kč, v Kajlovci 20 106 Kč 
a v Žimrovicích 21 925 Kč. Výtěžek z Tříkrálové sbírky bude použit mimo jiné na podporu péče o seniory, osoby se zdravotními problémy, 
s mentálním postižením, psychickým onemocněním, se sníženou soběstačností, osoby v nouzi či ohrožené sociálním vyloučením apod. 

Město Hradec nad Moravicí tímto děkuje všem, kteří se podíleli na letošní Tříkrálové sbírce. Poděkování patří občanům za štědré příspěvky 
do pokladniček, vedoucím skupinek a všem koledníčkům.

Kino SenioR – Zvýhodněné pRojeKce pRo SenioRY 
Od ledna 2018 nabízí kino Orion odpolední projekce pro seniory za zvýhodněné vstupné. 
Kino Senior je na programu každou druhou středu ve 14 hodin. V únoru a březnu promítá 
Kino Senior 14. 2., 28. 2., 14. 3. a  28. 3. 2018. Pokladna kina je otevřena půl hodiny před 
projekcí, tedy od 13.30 hodin, vstupné je 60 Kč. Projekce pro seniory nejsou zařazeny do 
rezervačního systému (místo v  kině si nelze rezervovat). Aktuální měsíční program kina 
Orion najdete vždy začátkem měsíce ve svých poštovních schránkách. Tým kina Orion Vás 
srdečně zve!

tRénovÁní paměti  
a jiné aKtivitY pRo SenioRY
Městský úřad Hradec nad Moravicí Vás zve na zábavně-vzdělávací kurz 

trénování paměti a jiné aktivity pro seniory. 

lektorka: mgr. Zuzana liliana machurová 

Termíny: 21. 2., 21. 3., 18. 4., 16. 5. a 13. 6. 2018 (středy), vždy od 16 do 17.30 hodin, 
ve společenské místnosti v budově městského úřadu (v přízemí). V rámci kurzu se 
v březnu uskuteční také velikonoční výtvarná dílna (bude upřesněno). 

Pro bližší informace kontaktujte odbor vnitřních věcí a kultury

tel. č. 553 783 940 nebo 725 666 074. 

Rehabilitační cvičení
Rehabilitační cvičení pro seniory, pod vedením zkušené fyzioterapeutky, pokračuje také v letošním roce. Probíhá v budově měst-
ského úřadu (společenská místnost ve 3. patře) každé úterý od 10 do 11 hodin a každý čtvrtek od 17 do 18 hodin. Obě skupiny jsou 
momentálně obsazeny. 

Skupinky koledníků z Kajlovce.
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jSdh hRadec nad moRavicí 
v Roce 2017
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Hradec nad Moravicí zasa-
hovala v  roce 2017 celkem u 64 událostí. Jednalo se o 10 požárů, 
9 dopravních nehod, 2 úniky nebezpečných látek, 39 technických 
pomocí a 4 ostatní pomoci.  Celková doba strávená u zásahů byla 
156 hodin a 31 minut. 

Dle pořadí byla naše jednotka u zásahu 53x jako první, 10x jako dru-
há a 1x jako třetí. Jednotka zasahovala nejen na katastrálním území 
města Hradec nad Moravicí, ale také v  Opavě, v  Brance u  Opavy, 
Březové, Chvalíkovicích, Skřipově a Oticích. 

Dále se členové jednotky podíleli na nezásahových činnostech pro 
město Hradec nad Moravicí a jeho občany. Asi nejviditelnějším či-
nem bylo skácení jasanu na „Andršplacu“, dále jednotka prováděla 
čištění kanalizace, zalévání stromů a další činnosti pro obec. Dal-
šími událostmi bylo například čištění studně či kácení stromů pro 
občany. 

Z  finančních prostředků za zásahy u  dopravních nehod jsme po-
řídili nové technické vybavení – zakoupili jsme nový osvětlovací 
stožár na vozidlo MAN, který již byl u zásahů několikrát využit. Dále 
byla jednotka vybavena automatizovaným externím defibriláto-
rem, který byl pořízen městem Hradec nad Moravicí. 

Členové jednotky se také zúčastnili krajské soutěže ve vyprošťo-
vání z havarovaných vozidel, kde mezi silnou konkurencí obsadili 
4. místo.

Kromě běžné odborné přípravy členů JSDH proběhl společný vý-
cvikový víkend s kolegy z družebního polského Baborówa. Téma-
tem byl zásah v zakouřeném prostoru v dýchací technice a dále vy-
prošťování z havarovaných vozidel. Zejména u výcviku na dopravní 
nehody došlo k porovnání postupů při vyprošťování. Tuto úspěš-
nou akci plánujeme zopakovat i v letošním roce. 

V  uplynulém roce přibyl do jednotky jeden plnohodnotný člen, 
další tři nováčci se účastní výcviků před zařazením do jednotky. 
Další zájemce rádi přivítáme a zasvětíme do náročné práce dobro-
volného hasiče.

Za JSDH Hradec nad Moravicí Lukáš Machura 
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nové vYbavení jSdh 
jaKUbčovice 
Díky grantu Nadace Agrofert ve výši 
25 000 Kč a daru zřizovatele jednotky měs-
ta Hradec nad Moravicí ve výši 45 000 Kč 
si Sbor dobrovolných hasičů Jakubčovice 
pořídil pro svoji výjezdovou jednotku auto-
matizovaný externí defibrilátor (AED) Life-
pak 1000. Na AED přispěli částkou 4 500 Kč 
také samotní hasiči. 

LIFEPAK 1000 je navržen tak, aby jej mohl 
použít první svědek události i  osoba bez 
zdravotnického vzdělání. Je konstruovaný 
jako výkonný a  kompaktní defibrilátor, ur-
čený k  léčbě pacientů se srdeční zástavou 

a k zajištění funkce kontinuálního monito-
rování srdeční činnosti. Včasným použitím 
defibrilátoru výrazně roste šance na přežití 
pacienta. Hasiči zvolili právě tento typ AED, 
protože stejným zařízením jsou vybaveny 
také profesionální jednotky HZS MsK. S no-
vým přístrojem jsou již členové jednotky 
seznámeni a  prošli také praktickým výcvi-
kem za odborného dohledu příslušníka 
HZS ÚO Opava Tomáše Mikesky. 

AED rozšíří možnosti jednotky v  posky-
tování předlékařské pomoci postiženým 
osobám, a  to ať už během zásahů, nebo 
u  kulturních a  sportovních akcí, které náš 
sbor pořádá nebo se jich účastní v  rámci 
své asistence na území města Hradec nad 
Moravicí.

Děkujeme všem výše zmíněným za podpo-
ru a  doufejme, že nové vybavení nebude-
me muset v brzké době využít v praxi.

Velitel jednotky SDH Jakubčovice  
Ing. Libor Kuděla

vítÁní občÁnKŮ
Vážení rodiče, město Hradec nad Moravicí si dovoluje Vás a  Vaše 
děťátko pozvat na slavnostní přivítání nových občánků, které se 
uskuteční v  sobotu 10. března 2018 v  10 hodin v  obřadní míst-
nosti v budově městského úřadu. Vítání občánků je určeno pro děti 
narozené v období říjen až prosinec 2017.

Program: kulturní vystoupení, přivítání nových občánků staros-
tou města, zápis do společenské kroniky, předání drobných dárků 
a  fotografování. Obřadu se mohou zúčastnit také rodiče s  dětmi, 
kteří se nemohli dostavit na předchozí (podzimní) Vítání občánků. 
V  tomto případě, a  pro bližší informace, kontaktujte odbor vnitř-
ních věcí a  kultury, tel. č. 553 783 922 nebo 725 666 074. Osobní 
pozvánku obdrží všichni pozvaní poštou. 

jUbilejní SvatbY
Město Hradec nad Moravicí srdečně zve manželské páry, které si 
v letošním roce připomínají zlatou, diamantovou nebo kamennou 
svatbu, na slavnostní setkání u  příležitosti tohoto významného 
výročí. Obřad se uskuteční v sobotu 28. dubna 2018 v 10 hodin 
v obřadní místnosti v budově městského úřadu.

Matrika městského úřadu má k  dispozici pouze evidenci svateb-
ních obřadů, které se uskutečnily v Hradci nad Moravicí. Pokud v le-
tošním roce slavíte jubilejní svatbu, avšak manželství jste uzavřeli 
mimo Hradec nad Moravicí, a máte zájem se tohoto slavnostního 
aktu zúčastnit, přihlaste se, prosím, na městský úřad, odbor vnitř-
ních věcí a kultury, tel. č. 553 783 922, 553 783 923 nebo 725 666 074. 
Osobní pozvánku obdrží všichni pozvaní poštou. 

vZpomínKa na 
milana mainUše

Dne 22. listopadu 2017 se v prosto-
rách Národního domu uskutečnila 
vernisáž výstavy fotografií pana 
Milana Mainuše. Ráda bych touto 
cestou poděkovala dvěma hlavním 
organizátorům, městskému úřadu 
a  městské knihovně v  Hradci nad 
Moravicí a  všem drobným sponzo-
rům. Návštěvníkům děkuji za účast 
a  srdečnou atmosféru, která celou 
akci provázela a  uctila nedožité se-
dmdesáté narozeniny hradeckého 
rodáka a patriota Milana Mainuše.

Danuše Tomčíková

SPOLEČNOST A KULTURA

V programu vernisáže vystoupil také kytarista, 
skladatel a pedagog Mgr. Milan Bátor, Ph.D.

Světlo
Milana Mainuše

Světlo duše lidské

neoprýská jako zeď.

Je světlem boha,

zná otázku a odpověď.

Odešlo jen tělo,

duše dál zůstává zde.

Je světlem tvých fotografií 

– tady a teď!

David Bátor, 20. 11. 2017 

Poděkování
Děkuji členům Československé obce legionářské - Jednoty Opava, vedení města Hradec nad Moravicí i všem ostatním za společnou 
gratulaci k mým 90. narozeninám, která mě velice potěšila. Ještě jednou všem děkuji. 

Leopold Barták
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výSledKY a činnoSt měStSKého Kina oRion v Roce 2017
Někdy si v  kulturní obci posteskneme, že 
mnohé dnešní vedoucí představitele zajímají 
pouze ekonomická čísla, bez ohledu na kul-
turní a  společenský přesah pořádaných akcí. 
Jsou nejjednodušším výstupním ukazatelem 
vnitřního chodu jakékoliv instituce. Správný 
manažer by však jak u  dobrého, tak u  špat-
ného výsledku hospodaření měl především 
znát množství vstupních proměnných, které 
ovlivňují výslednou spokojenost samotného 
zákazníka. A jestli ona služba (kino mnohdy je-
diná pravidelná kultura v menším městě) a její 
dostupnost za určitou míru dotování nestojí. 
Tak se například provozovatel (město) rozhodl, 
že na dětech nebudeme profitovat a udržíme 
vstupné na dětská představení na nejnižší 
možné hranici. 

V roce 2015 se konečně ve špinavém, rozpad-
lém a  relikty prvomájových průvodů zaplně-
ném Národním domě začala provádět svě-
domitější údržba (po 20 letech se vyměnila 
popraskaná skla ve světelné rampě, po 20 
letech konečně nechybí na záchodech mýdlo 
a toaletní papír a projekční technika se koneč-
ně nerozpadá na počkání). Až tak velké bana-
lity jsme z  počátku v  městském kině museli 
řešit. 

Teprve poté, co vám funguje technické a hy-
gienické zázemí a utvoří se tým spolehlivých 
zaměstnanců, se může najít první zcela spo-
kojený divák, který přimhouří oči nad nižším 
komfortem sezení při vědomí, že je to za cenu 
ponechání domácké atmosféry stařičkého 
biografu. Teprve poté se mohou dít změny 
v  dramaturgii, projekčních dnech a  teprve 
tehdy se může odehrát zázrak ve zlomu v ná-
vštěvnosti  i v tržbách. Při přípravě podkladů 
pro zastupitelstvo u klíčového rozhodnutí, zda 
pořídit digitální technologie, jsme za kulturní 
komisi jako podpůrné argumenty pro záchra-
nu kina Orion uváděli výsledky před a po digi-
talizaci u podobně velkých biografů v podob-
ně malých městech. Všude byl znatelný nárůst 
tržeb o 10 až 50 %, u kin s extrémně zapále-
ným vedoucím byl pak nárůst dvojnásobný. 

Tak se nyní k těm tržbám vraťme (jsou součástí 
městského rozpočtu) a koukněme se na jejich 
zajímavý vývoj:

Rok 2014 – hrubá tržba 63 875 Kč.

Rok 2015 – hrubá tržba 254 960 Kč (po záři-
ovém otevření J. Menzelem začínáme nabírat 
dech).

Rok 2016 – hrubá tržba 1 048 946 Kč (domácí 
atmosféra byla dovršena otevřením kinoklubu 
s  příjemnou obsluhou a  příjemným prostře-
dím, dle návrhu architekta Vladimíra Schmida, 
působícího v  Národním divadle a  znajícího 
potřeby kulturního provozu. Na barevném sla-
dění klubu se podíleli také studenti Akademie 
výtvarných umění v Praze a vybavení interié-
ru bylo konzultováno s restaurátorem nábyt-
ku z Branky, Ondřejem Víchou a s jeho tátou. 
Společně pak prostor i vymalovali a vymýšleli 

uchycení zvětšovacích přístrojů a divadelních 
reflektorů).

Rok 2017 – hrubá tržba 1 058 340 Kč (bylo 
investováno do nové ventilace sálu a  do 3D 
technologie, která se stala zpestřením premi-
érové filmové nabídky, za 3D projekcí za námi 
dorazila i vítkovská škola).

1 058 340 / 63 875 = 16,5x. Tak se znásobi-
ly tržby biografu od chvíle, kdy jsme do jeho 
činnosti mohli aktivně zasáhnout a  poté, co 
zastupitelstvo i Ministerstvo kultury náš plán 
na resuscitaci biografu podpořilo. Za svůj dra-
maturgický plán jsem získal maximální možné 
ohodnocení od experta Státního fondu kine-
matografie, za činnost svou a svých předchůd-
ců v kině pak dokonce oficiální poděkování od 
ministra kultury ČR Daniela Hermana.

Vedoucí kina Mír 70 v Krnově nám predikoval, 
že nadšení diváků z nové technologie a pre-
miér brzy opadne, neboť funkční kino začnou 
místní vnímat jako standard – a  půjde nám 
návštěvnost dolů. Predikce je to do jisté míry 
pravdivá, podařilo se nám však biograf vést 
natolik svědomitě, že se jeho věhlas šíří stále 
do širšího okolí mimo Hradec a  stahujeme 
diváky již z  okruhu cca 30 km. Po 90 letech 
tak konečně nejsme pouhé lokální kino, ale 
kulturní stánek, do kterého váží lidé cestu z ši-
rokého okolí. A to včetně škol. Namátkou zá-
kladní školy Komárov, Vítkov, Skřipov, CZŠ i ZŠ 
Hradec, Raduň, Branka, zdejší MŠ či Mendelo-
vo gymnázium Opava a opavští skauti. V době, 
kdy mají lidé volno, tedy o víkendech, o svát-
cích, na Silvestra, pracovníci kina chystají (a to 
bez reptání) speciální akce, abyste měli při roz-
hodování, co se svým volným časem, možnost 
volby návštěvy našeho biografu. V kině Orion 
totiž neexistuje slovo PADLA (teprve po splně-
ní všech úkolů a po zdárném nachystání všech 
projekcí) a  věřím, že do něj i  nadále budou 
docházet rádi jak diváci, tak jeho zaměstnanci. 

Příklad hradeckého kina vede k dalším pozitiv-
ním rozhodnutím o  osudech okolních zavře-
ných kin. Do komunálních voleb chce přestřih-
nout pásku nového kina Mír primátor Opavy. 
Rád by si zastříhal i  starosta obce Vítkov, ten 
však své krásné dvoupatrové kino dokočíroval 
do podoby Bio Ráj před odstřelem a opravit jej 
do voleb se rovná zázraku.

V budoucnu se nám však kolem rodí význam-
ná konkurence a  máme poslední rok čas na 
využití situace se skomírajícími biografy v sou-
sedství v  náš prospěch. Kdo si na atmosféru 
kina Orion zvykne, už zpravidla do jiného 
stánku neutíká. Proto jsme od ledna zdvojná-
sobili počet tištěných programů, které nově 
chodí do schránek lidem v Raduni, Vršovicích, 
Chvalíkovicích, Oticích, Březové atd. Zkrátka, 
než se ten Mír otevře, musí si všichni fandové 
kinematografie z  naší spádové oblasti zvyk-
nout chodit k  nám. První lednové projekce 
nám přinesly spoustu diváků, kteří k nám přišli 
prvně. A  mnoho jich například na Winstona 
Churchilla dorazilo prvně i z řad seniorů. Změ-

nili jsme strategii programování. Než plné na-
mačkané kino s menšími provozními náklady 
(nepotřebujete topit a  pokladní a  promítače 
platíte jen jednou), raději volíme komfort divá-
ka a rozprostíráme menší počet diváků do více 
projekčních časů vyhledávaných trháků. Proto 
jsme například nasadili rekordních 15 repríz 
Po strništi bos, nebo naprogramovali 8 před-
stavení Zoufalých žen. Na takové bloky už se 
vyplácí rozjíždět rozsáhlejší kampaň, tiskové 
zprávy, články do novin, tisky transparentů. 
Pružně se tedy měníme z vesnického kina na 
intenzivní provoz multikina, a naopak, pokud 
divácky lákavé tituly chybí, vracíme se ke klu-
bovému komornějšímu provozu.

Na vyloženě klubové filmy k  nám chodí více 
diváků než do opavských kin. Například 
Zmenšování na Hradci navštívilo 37 diváků, ve 
Vodárenské věži Opava 5 diváků. Což je jeden 
z důkazů, že bez investice do propagace ná-
vštěvnost nezachrání ani 60 000 obyvatel, kte-
ré Opava má. Za speciálními akcemi z 35mm 
kopií k nám lidé dojíždějí i z 50km vzdálenosti. 
Je jich sice méně, jsou však o  to zapálenější 
a  při setkáních s  kamarády nás budou dále 
doporučovat – čímž paradoxně jako klubisté 
přilákají spoustu diváků na filmy oddechové-
ho typu. Neboť nadšený klubista nemá jen 
kamarády vzdávající hold náročným filmovým 
dílům. 

Svou dramaturgií naše kino vychází vstříc 
všem. V podstatě jsme způsobem programace 
trochu moderněji navázali na mix sestavovaný 
Richardem Víchou i  na původní počet pro-
jekčních dní. A vše, co jsme v kině za ty tři roky 
vykonali, bylo různými komisemi a krajskými 
filmovými podniky doporučeno již v 50. a 60. 
letech. Zřídit z horního bytu bufet bylo dopo-
ručeno již na konci 50. let. My jsme jej udělali 
v roce 2016. My máme pouze to štěstí, že ten-
tokrát byly tyto vize konečně přetaveny v re-
alitu. A že se zatím, naštěstí, všechny nápady 
ujaly a setkaly se také se zájmem diváků. Což 
se týká i filmových delegací. Když je kino za-
plněné příjemným publikem, nemusíte se bát, 
že se tato informace neroznese mezi režiséry 
a  herci i  v  té Praze. Funguje to samozřejmě 
i naopak. 

Tak si do roku 2018 přejme co nejméně průšvi-
hů. Jak v kině, tak v osobních životech. A ať už 
bude příští prezident Miloš nebo Jirka, respek-
tujme volbu toho druhého a nebuďme zlí na 
lidi odlišného názoru i odlišného pojetí světa. 
To nejdůležitější totiž je, jaký svět děláme ko-
lem nás samotných v místě, kde žijeme. Jestli 
si umíme pomoci navzájem a  jestli svedeme 
udělat i něco nezištně pro ostatní. A jestli si po 
vzájemném vytočení umíme odpustit.

Na 91. narozeniny kina (23. 1. 2018) jsme poří-
dili volně přístupný fotbálek do kinobaru. Děti 
jej vzaly útokem. Tak po bitvě prezidentské 
dojděte na bitvu minisportovní.

Richard Vacula ml.  
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pRogRam Kina

Ú n o R
1. 2. 18:15  pReZident blaníK
2. 2. 18:00  čeRtovinY
  20:00  ZoUFalé ŽenY dělají 
   ZoUFalé věci
3. 2. 16:00  mŮj Život cUKetKY
  18:00  S lÁSKoU vincent
  20:00  boRg/mcenRoe
4. 2.  10:00  čeRtovinY
9. 2.  18:00  50 odStínŮ SvobodY
  20:00  50 odStínŮ SvobodY
10. 2. 16:00  SněhovÁ KRÁlovna: 
   tajemStví ohně a ledU
  18:00  50 odStínŮ SvobodY
  20:00  nit Z pŘíZRaKŮ

11. 2. 10:00  coco
14. 2. 14:00  Kino Senior: 
   nejtemnější hodina 
   (Churchill, 60 Kč)
  18:00  ewa FaRna 10: 
   neZnÁmÁ ZnÁmÁ
16. 2.  18:00  tvÁŘ vodY
  20:00  50 odStínŮ SvobodY
17. 2.  16:00 coco
  18:00  špindl
  20:00  pReZident blaníK
18. 2.  10:00  SněhovÁ KRÁlovna: 
   tajemStví ohně a ledU
23. 2.  18:00  ZoUFalé ŽenY dělají 
   ZoUFalé věci
23. 2. 20:00  hoRa

24. 2.  16:00  pRačlověK
  18:00  wallace & gRomit  
   (35mm kraťasy autora Ovečky  
   Shaun a Pračlověka)
  20:00  the FloRida pRoject
25. 2. 10:00  pRačlověK
28. 2. 14:00  Kino Senior: 
   ZoUFalé ŽenY dělají   
   ZoUFalé věci (60 Kč)
  18:00  aKta pentagon: 
   SKRYtÁ vÁlKa

1. 3. 2018 – celoStÁtní pŘedpRemiéRa 
nového FilmU elišKY balZeRové 
tÁtova volha Za ÚčaSti ReŽiSéRa 
a heRcŮ (pŘípRava aKce je v pRoceSU).

ZÁKladní 
UmělecKÁ 
šKola

KontURY čeSKého eURa
O  další výtvarný úspěch pro hradeckou 
ZUŠku se postaral Přemek Cihlář, pod 
vedením učitelky Barbory Čvančarové, 
který se zapojil do výtvarné soutěže 
s  názvem Kontury českého eura. Soutěž 
měla za cíl zlepšit informovanost 
o  Evropské měnové unii a  zavedení eura 
v ČR. Soutěž vyhlásilo Informační středisko 
Europe Direct Bruntál. Přemek Cihlář, 
podobně jako dalších 82 zúčastněných 
nadějných výtvarníků, výtvarně zpracoval 
návrh, jak by měla vypadat zadní strana 
české euromince, obsadil krásné 3. místo 
a získal hodnotné ceny. Gratulujeme!

vÁnoční KonceRt
V pátek 15. prosince 2017 se Velkou dvora-
nou zámku Hradec nad Moravicí rozezněly 
hlasy a  nástroje žáků naší školy, kteří měli 
tu čest si zazpívat a  zahrát na tradičním 
Vánočním koncertě. Úvod celého koncertu 
tedy patřil pěveckému sboru a  klasickým 
koledám za doprovodu Akordeon bandu. 
V  průběhu koncertu si mohli posluchači 
dále vyslechnout nejen skladby s  vánoční 
tematikou, ale i  Chopinova klasická klavír-
ní preludia či moderněji pojaté flétnové, 
kytarové a  akordeonové skladby. Vánoční 
koncert byl spojen s  výtvarnou výstavou 
prací žáků, kterou připravila učitelka Bar-
bora Čvančarová. Závěr koncertu opět pa-
třil klasickému zpěvu a již tradiční vánoční 
skladbě z pera Jiřího Suchého a Jiřího Šlitra 
– Purpura.

Marta Scholzová
 Foto: Jiří Hajduk

Pozvánka
Základní umělecká škola, Národní 
památkový ústav, správa státního zámku 
a  SRP při ZUŠ v  Hradci nad Moravicí 
Vás zvou na koncert bývalých žáků 
s názvem hvězdy se vrací domů, který 
se uskuteční 16. února 2018 v  17 hodin 
ve Velké dvoraně zámku Hradec nad 
Moravicí.

Také Vás srdečně zveme na jarní 
koncert, který se uskuteční 21. března 
2018 v 17 hodin, rovněž ve Velké dvoraně 
zámku Hradec nad Moravicí.

www.kinohradec.cz
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milí čtenáři, 
v novém roce se ani naše knihovna nevyhnu-
la menšímu bilancování, statistiky jsou tepr-
ve na začátku, všechna čísla nemáme ještě 
k dispozici, ale posuďte sami, jak se nám da-
řilo, co všechno jsme za uplynulý rok zvládli.

Zajímavosti: 
•	 	Nejohmatanější	(nejžádanější)	knihy	v naší	

knihovně v roce 2017:

Hartl P.: Okamžiky štěstí, Prvok, Šampón, Teč-
ka a  Karel, Malý pražský erotikon; Link Ch.: 
Ctitel; Lupton R.: Dokonalé ticho; Steel D.: Pře-
silová hra; Brown S.: Skryté zlo; Chalupová L.: 
Ledové střepy; Harman P.: Porodní bába od 
řeky Hope; Mlynářová M.: Asi nejsem ženská; 
Rickstadt E.: Tiché dívky; Zahradníková M.: 
Postel, hospoda, kostel

•	 	Nejpilnější	čtenář	v dospělém	oddělení	si	
vypůjčil 370 knih/rok, v dětském oddělení 
166 knih/rok.

•	 	Nejstarší	 čtenář	 je	 narozen	 v  roce	 1930,	
nejmladší registrovaný čtenář v roce 2014.

•	 	Výpůjčky	až	k nádraží	–	letos	jsme	reali-
zovali 24 948 výpůjček; kdybychom kni-
hy postavili vedle sebe, vystačilo by to 
na cestu od dveří knihovny až na vlakové 
nádraží. 

novinky:
•	 	Odlož	knihu	–	vyberte	si	knihy	v online	ka-

talogu a my vám je zdarma připravíme.

•	 	Klub	maminek	Klubíčko	–	nová	aktivita	pro	
děti předškolkového věku a  jejich dopro-
vod. 

Kdy: poslední pondělí v  měsíci, od 8.30 h 
(26. 2., 26. 3., 30. 4., 28. 5., 25. 6. 2018). Nutná 
rezervace předem na tel.: 595 173 043 nebo 
778 700 071, mailem na mkhradec@okpb.cz.

co nás těší:
•	 	Že	k nám	chodíte	a že	vás	chodí	stále	tolik!

•	 	Věnujeme	 se	 dětem!	 Jsme	 zapojeni	 do	
mnoha projektů a dveřmi knihovny projde 
většina dětí ZŠ, MŠ, družiny a někdy i dal-
ších škol. 

•	 	Úspěšné	jsou	besedy	pro	klub	žen.

•	 	Nabízíme	 široké	 spektrum	 nových	 titulů	
knih a  periodik. Pokud by vám některý 
u  nás chyběl, dejte nám vědět, budeme 
rádi.

•	 	Připravujeme	pro	vás	různé	výstavy	a vý-
stavky, besedy, soutěže, setkání se spisova-
teli, workshopy, scénické čtení a další akce, 
které vám dělají radost.

co nám dělá vrásky:
•	 	Nedostatečné	 prostory	 a  že	 nejsme	 bez-

bariéroví – ve spolupráci se zřizovatelem 
se pokusíme udělat, co se dá.

•	 	A že	se	nám	nepodařilo	vydat	 fotografic-
kou knihu o Hradci Interval nula až neko-
nečno v prosinci 2017. Letos však bude.

Začátek roku přináší i spoustu nových akcí:

portréty lenky hanákové, do 3. 3. 2018, fo-
tografická výstava.

výstavka originálních ručně malovaných 
kabelek, do 3. 3. 2018. Co vše dokážou šikov-
né ruce a  tvořiví lidé, kteří dělají svou práci 
s láskou. Originální šité kabelky z Krejčovství 
Miroslavy Novákové, ručně malované paní 
Noskovou a Víchovou. Každá je jen jedna.

Uvádíme malou ukázku nových knižních 
titulů, které naše knihovna připravuje: 
Cole, D.: Hadrový panák
Deaver, J.: Poslední hodina
Dionek, K.: Dcera močálů
Dvořáková, L.: Ze starého nové
Finn, A. J.: Žena v okně
Fučíková, R.: Obrazy z Nového zákona
Hurdová, V.: Krkavčí matka
Husemann, D.: Zloději hedvábí
Hykisch, A.: Věřte císaři
Kinney, J.: Deník malého poseroutky 12
Mintová, M.: Falešný román
Moriarty, L.: Šílené výčitky
Navara, L.: A přece budu blízko
Pawlowská, H.:  Zase zoufalé ženy dělají 

zoufalé věci
Pieper, L.: Hračkář
Svěrák, Z.: Buřtík a Špejlička
Theils, L.: Dívky z trajektu
Überall, F.: Projezte se ke zdraví
Vondruška, V.: Husitská epopej VI.
Zrůstková, R.: Domácí nápoje pro zdraví

Do roku 2018 vám přejeme hodně čtenář-
ských chvilek, žádné ztracené knihy, málo 
zadaných rezervací (abyste všechny knihy 
našli v knihovně hned) a usměvavé knihovní-
ky; nám přejeme hodně čtenářských chvilek 
nejen pracovních věcí, žádné ztracené knihy, 
žádné nedohledané čtenářské požadavky 
a usměvavé čtenáře.

Markéta Beyerová

inFoRmUje

Ručně malované kabelky, do 28. 2., 
výstava originálních kabelek, přístupné 
v otvírací době knihovny,  
Mk hradec nad Moravicí

Portréty Lenky Hanákové, do 2. 3., 
výstava fotografií, přístupné v otvírací době 
knihovny, Mk hradec nad Moravicí

V zámku pod zámkem, do 31. 10., 
úniková hra, nevšední zážitek,  
Bílá věž zámku,  
www.vzamkupodzamkem.cz

9. 2. Ples aktovky, 20 h,  
kd domoradovice,  
pořádá spolek aktovka

10. 2. Obecní ples Branky u Opavy, 
19.30 h, rezervace na tel. 553 787 011 

11. 2. Dětský maškarní ples, 14.30, 
kd domoradovice, pořádá spolek aktovka

16. 2. Hvězdy se vrací domů, 17 h, 
účinkují absolventi ZuŠ, velká dvorana, 
ZuŠ hradec nad Moravicí (více na str. 9)

16. 2. Ples při svíčkách, 19.30 h,  
kd domoradovice, klub rodičů ZŠ Žimrovice 
(více na str. 15)

17. 2. Hradecká hůlka, 6. ročník 
nepostupové soutěže, Mažoretky charlie 
(více na str. 18)

24. 2. Reprezentační ples Brano,  
20 h, Červený zámek,  
rezervace na tel. 733 697 536

24. 2. Školní ples, 20 h, kd Branka u opavy, 
ZŠ a srpŠ hradec nad Moravicí  
(více na str. 15)

2. 3. Šuranská a Uvira - premiéra  
(večery s hradeckým slunovratem), 19 h, 
setkání dvou hudebních osobností a také 
dvou hudebních světů, zámek hradec  
nad Moravicí, zámecké sklepení

10. 3. Letecký maškarní karneval, 14 h, 
kd domoradovice, (více na str. 21)

16. – 18. 3. Vítání jara, 
ZŠ Žimrovice
(více na str. 22)

17. 3. Diskoples, Červený zámek, 
petr sniegoň 

18. 3. Vynášení Mařeny a vítání jara, 
od 14.30 h, hasičská zbrojnice kajlovec, 
sdh kajlovec a spolupořadatelé

21. 3. Jarní koncert, 17 h, účinkují 
nejmladší žáci ZuŠ, velká dvorana, 
ZuŠ hradec nad Moravicí (více na str. 9)

23. 3. Noc s Andersenem, zábavné 
nocování v knihovně s doprovodným 
programem, pouze pro předem přihlášené 
děti, Mk hradec nad Moravicí

24. a 25. 3. Jarní výstava, 
klub žen jakubčovice
(více na str. 22)

31. 3. Bezručova Moravice, dálkový 
pochod, začátek od 6 hodin v národním 
domě, odbor vysokohorské turistiky 
tj opava a odbor kČt vht opava

aktualizaci akcí sledujte na 
www.ichradec.cz  
– události ve městě/kalendář akcí. 

Změna v programu vyhrazena.

příspěvky do této rubriky odevzdávejte 
v informačním centru, podolská 156,  
e-mail: ic@muhradec.cz.

KalendÁŘ aKcí
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napSali nÁm…

ZahRÁdKÁŘi Z jaKUbčovic 
neZahÁleli 
V  období zimního odpočinku není mož-
né většinu zahradních aktivit provádět 
a  většina zahrádkářů přemýšlí nad tím, co, 
kdy a kam zasít a zasadit. Jaro však zakrát-
ko zaklepe na dveře a  všichni máme hned 
plné ruce práce. Stejně tak tomu bylo v mi-
nulém roce u  jakubčovických zahrádkářů. 
Svou činnost započali hned po únorové 
členské schůzi, kdy následovala cestopisná 
přednáška paní Lenky Klementové, tento-

krát o Filipínách. Tyto přednášky jsou vždy 
velmi zajímavé a  našimi občany hojně na-
vštěvovány. V  dubnu byla naše organizace 
přizvána ke spolupráci na realizaci projektu 
Podpora environmentálního vzdělávání, 
Hradec nad Moravicí, který byl spolufinan-
cován Moravskoslezským krajem a městem 
Hradec nad Moravicí. Úpravami prošla za-
hrada místní MŠ, byl vybudován bylinkový 
záhon, smyslový chodník, zahradní jezírko, 
hmyzí domek, byly vysazeny keře borůvek 
a  dva ovocné stromy. Děti a  rodiče mohli 
také zhlédnout miniexpozici našich výpěst-
ků. Možnost spolupráce nás velmi potěšila 
už proto, že naše organizace má dlouhodo-
bě ve svých cílech práci s dětmi a dává nám 
možnost navázat spolupráci také v  násle-
dujících letech, pěstovat v  dětech kladný 
vztah k  přírodě a  podněcovat je pro pěs-
titelskou činnost, protože představují naši 
budoucnost. Rovněž v  dalších činnostech 
navazujeme na již v  minulosti realizované 
projekty, jako byla výsadba javorové aleje 
v roce 2015. Od tohoto roku pořádáme akci 
pro děti s názvem Uspávání aleje. Každý rok 
také pořádáme poznávací zájezd. V  minu-
lém roce jsme se vydali do Olomouce  na 
prestižní evropskou výstavu ovoce EURO-
POM 2017, pořádanou v  České republice 
u  příležitosti 60. výročí založení Českého 
zahrádkářského svazu. Rovněž jsme se 

v loňském roce podíleli jak organizačně, tak 
i poskytnutím svých výpěstků na krajské za-
hrádkářské výstavě Život na zahradě, která 
se konala v  září na výstavišti Černá louka 
v  Ostravě. Poslední námi pořádanou akcí 
bylo Zdobení vánočního stromu a  zpívání 
koled, která se stává tradiční součástí začát-
ku adventu a vánočních svátků v Jakubčovi-
cích. Pro další existenci, udržení a rozvoj or-
ganizovaného zahrádkaření je podstatným 
faktorem spolková činnost, která pomáhá 
ve vytváření a udržení sociálního kontaktu 
mezi lidmi. Chtěl bych proto velmi poděko-
vat všem, kteří se jakkoli podílejí na činnosti 
zahrádkářů v  Jakubčovicích a  také městu 
Hradec nad Moravicí za finanční podporu.

Ing. Radim Sonnek 
předseda ZO ČZS Jakubčovice

KlUb SenioRŮ ŽimRovice 
v ZÁvěRU RoKU 2017 
V  listopadu naše pozvání přijala sestra 
kongregace milosrdných sester III. řádu sv. 
Františka Františka Ryšková, která půso-
bí na misiích v  jihoamerické Paraguayi. Po 
zhlédnutí filmu jsme vyslechli poutavou 
přednášku o poslání sester na misiích, místy 
okořeněnou veselými příhodami. Sestry se 
starají především o  děti. Zajišťují základní 
potraviny, vedou katechezi a  nesou s  nimi 
jejich těžkosti. Tamní rodiny jsou nesmírně 
chudé a  většinou  neúplné. Snaží se vrátit 
rodinám důstojnost a zachránit je z nejhor-
ší chudoby, hmotné i  té duchovní. Protože 
žimrovickým seniorkám není lhostejný osud 
druhého člověka, byl na závěr setkání pře-
dán sestře Františce finanční dar, na který 

se složily jednotlivé členky klubu. Začátkem 
prosince jsme se naladili do předvánoční 
atmosféry na vánočním koncertě Václava 
Hybše v  opavském kině Mír. Na klubovém 
setkání jsme přivítali vzácné hosty: duchov-
ního otce hradecké farnosti P. Mgr. Marcina 
Stanislawa Kirease a  starostu města pana 
Josefa Víchu. V  příjemné atmosféře jsme 
si s  oběma hosty povídali, zazpívali koledy 
a od  každého z nich obdrželi krásné kalen-
dáříky 2018. Moc děkujeme. Na závěr setká-
ní nám popřáli šťastné a požehnané Vánoce 
i celý nový rok. 

co jiného se v našem klubu událo:
Nadále plstíme z ovčího rouna komponenty 
pro vyrábění uměleckých předmětů, např. 
andílků, broučků, okrasných mýdel, dredů, 
klíčenek, ozdobných tašek, broží atd. Nej-
větší podíl práce na výrobě finálních výrob-
ků odvedla naše předsedkyně Mgr. Helena 
Víchová. Při dokončovacích pracích, nema-
lou měrou přispěla Zdeňka Víchová. Výrob-
ky byly prodávány na vánočních trzích a vý-
stavách v Žimrovicích, Opavě, Linhartovech, 
Raduni, Březové, Skřipově a  Velkých Hošti-
cích. Výtěžek z prodeje bude použit pro cha-
ritativní účely. Nadále se věnujeme relaxač-
nímu cvičení. V předvánočním týdnu jsme si 
v dílničce, pod vedením naší paní předsed-
kyně, vyrobili vánoční dekorace a keramické 
dekorativní předměty. V  hradeckém kině 
Orion část členek zhlédla 3D film Aldabra. 
Děkujeme. Také jsme si promítli klubovým 
videoprojektorem film Irské tance. 

A  najednou tu byl konec roku. Je mou 
milou povinností poděkovat jednotlivým 
členkám klubu za organizaci kulturních 
akcí, přednášek a  exkurzí, pečlivé vedení 
účetnictví, přípravu občerstvení, prodej  
výrobků z ovčího rouna na vánočních trzích, 
pletení ponožek na dobročinné účely,  
výrobu háčkovaných zvonečků pro vánoční 
prodej, vedení relaxačního cvičení, úklid 
prostor, plstění z  ovčího rouna a  obětavé 
a nezištné využívání vlastních vozidel členek 
klubu na kulturní  akce a exkurze. Děkuji paní 
Mgr. Heleně Víchové, Libuši Tomancové, 
Mgr. Jaroslavě Škrobánkové, Janě Jirků, Otilii 
Benové, Ireně Matějkové, Marii Miksteinové, 
Lýdii Paláčkové, Anně Mrázové, Ladislavě 
Hertlové, Ludmile Vavřínkové, Vlastě 
Hertlové, Marii Hluché, Zdeňce Hluché, 
Anně Jaschkové, Anně Štenclové, Marii 
Chromé, Jarmile Gebauerové, Viktorovi 
Víchovi a  Zdeňce Víchové. Zároveň děkuji 
starostovi žimrovických hasičů panu Jiřímu 
Křížovi za sponzorský dar na klubové setkání 
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v podobě zabíjačky. V neposlední řadě patří 
velké poděkování starostovi města panu 
Josefu Víchovi za osobní dar  žimrovickým 
seniorkám – zakoupení vstupenek na 
divadelní představení Cikgánský baron 
a  zajištění a  zhotovení našich klubových 
minikalendáříků na rok 2018. 

poděKovÁní
Jménem benkovických, žimrovických a hra-
deckých farníků bych chtěla touto cestou 
poděkovat starostovi města Hradec nad 
Moravicí panu Josefu Víchovi za umožně-
ní účasti na půlnoční mši svaté 24. 12. 2017 

v  hradeckém kostele. Pan starosta nejenže 
zajistil autobus, ale náklady s tím spojené za-
platil ze svých vlastních prostředků. Za toto 
mu náleží velké poděkování.

SilveStRovSKé SetKÁní 
U StRomečKU
Dne 31. 12. 2017 se konalo tradiční silvest-
rovské setkání obyvatel ulice Meleček u vá-
nočního stromečku. Celkem se zde sešlo 62 
dospělých i  dětí. Hostitelem a  organizáto-
rem setkání byl pan Jiří Kříž s vnukem Vojtě-
chem. Tato pěkná tradice se koná již několik 
let. Silvestrovské menu se skládalo z  řízeč-

ků, bramboráků a  nechybělo ani něco na 
zahřátí. Protože nikdo z příchozích nepřišel 
s prázdnou, připravené stoly se brzy zaplnily 
tácky s  jednohubkami, chlebíčky  a  jinými 
pochutinami. O zábavu se postaral Jiří Čuřík 
s harmonikou. Účelem tohoto setkání bylo, 
aby se v dnešní hektické a uspěchané době 
lidé na chviličku zastavili, popovídali si s přá-
teli a  společně si zazpívali. Věříme, že tato 
pěkná tradice bude pokračovat i v budouc-
nu. Za všechnu snahu a úsilí patří rodině Jiří-
ho Kříže velké poděkování.

Zdeňka Víchová 
jednatelka Klubu seniorů žimrovice

šKOLSTVí

ZÁKladní  
a mateŘSKÁ 
šKola 
ŽimRovice
vánoční jarmark 
v Žimrovicích

V úterý 5. prosince 2017 od 14 hodin propu-
kl na návsi v Žimrovicích již 8. vánoční jar-
mark, jehož pořadateli byla naše základní 
a mateřská škola, ADP Žimrovice a SDH Ži-
mrovice. V jarmarečních stáncích prodávali 
kromě výše zmíněných pořadatelů i  další 
prodejci. 

Doprovodnou akcí jarmarku byla výstava 
adventních kalendářů, na které návštěvníci 
zhlédli nádherné dětské výrobky a  mohli 
si také poslechnout opavskou cimbálovou 
muziku Gizdi. Před 17. hodinou jsme za 
přispění pana místostarosty Patrika Orlíka 

ocenili tvůrce deseti nejlepších adventních 
kalendářů, následně vystoupily děti z  ma-
teřské školy a po nich naši školáci. V 17 ho-
din přijel kočár s panem starostou Josefem 
Víchou a místostarostou Patrikem Orlíkem. 

Po projevu pana starosty byl rozsvícen vá-
noční strom, u kterého si všichni, spolu s ži-
mrovickými školáky a cimbálovou muzikou, 
zazpívali vánoční koledy. A ještě jednou při-
jel kočár tažený koňmi, který přivezl svatého 
Mikuláše. Společně s  andělskou a  čertov-
skou družinou obdaroval všechny přítomné 
děti. Děkuji všem účinkujícím, prodejcům, 
majitelům a zaměstnancům ADP Žimrovice, 
SDH Žimrovice za, jak pevně věřím, další po-
vedený ročník našeho vánočního jarmarku. 
Díky patří městu Hradec nad Moravicí za po-
skytnutý finanční příspěvek.

v mateřské škole vyrostl 
kamenný amfiteátr 
Přestože venkovní teploty se v  prosinci 
pohybovaly jen lehce nad nulou, započal 

sochař Tomáš Valušek práce na kamenném 
amfiteátru na zahradě mateřské školy. Dva-
cet tun kulmské droby z  nedalekého lomu 
v Kajlovci vyskládal do tří kruhů, které se po-
stupně zařezaly do hloubky 60 centimetrů 
s ohništěm uprostřed. Při práci panu Valuš-
kovi sekundoval bagr z nedaleké firmy Šnek. 
V  druhém týdnu nového roku byly práce 
dokončeny. Mateřská škola získala nádher-
né místo pro společné setkávání dětí i jejich 
rodičů.

David Šrom, ředitel školy
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cíRKevní ZÁKladní šKola  
Sv. lUdmilY  
v hRadci nad moRavicí
prodej adventních věnců

Máme moc rádi vůni jehličí spojenou s  výrobou adventních věnců. 
Celý den, tentokráte ve čtvrtek před první nedělí adventní, vyrábíme 
věnce, jejichž prodejem podporujeme adopci na dálku. Jedná se o Eli-
nasana Lwangu z Ugandy. Odpoledne přicházejí do školy i rodiče a se 
svými dětmi si vyrábějí tuto adventní ozdobu pro svůj domov. Prodej 
věnců proběhl první adventní neděli v kostele sv. Petra a Pavla. 

osmáci ve Staré vsi nad ondřejnicí
Akci zaměřenou na sblížení kolektivu a duchovní rozvoj žáků absolvo-
vala ve dnech 23. a 24. 10. 2018 osmá třída. Účastnila se duchovního 
cvičení Diecézního centra mládeže ve Staré vsi nad Ondřejnicí (http://
dcm.doo.cz/). Žáci po cestě vlakem vystoupili ve stanici Jistebník, od-
kud prošli krásnou krajinou do Staré vsi nad Ondřejnicí. Na faře je při-
vítal otec Jan Slavík s týmem animátorů, kteří měli připravený bohatý 
a zajímavý duchovní program. Žáci se aktivně účastnili programu, kte-
rý je, jak se ukázalo v jejich závěrečném hodnocení, velmi zaujal. Po 
návratu na nich bylo poznat, že něco pěkného prožili.

bible a my
Naše škola se stala organizátorem okresního kola celostátní soutěže 
Bible a my (www.bibleamy.cz). Soutěž, která je podporována MŠMT, 

nabízí jedinečnou možnost ověřit si znalosti Bible, a v tomto oboru si 
i zasoutěžit. Vítězové okresních kol postupují do celostátního kola ve 
Strážnici. Také naši školu bude zastupovat několik žáků. 

přírodovědný příměstský tábor
O podzimních prázdninách si někteří žáci mohli v rámci příměstského 
přírodovědného tábora vyzkoušet práci s mikroskopem, buzolou či na 
vlastní kůži provádět pokusy s různými látkami. Byl dostatek času i na 
hry a soutěže. Samozřejmě zažívali i pěkné společenství. 

mikuláš ve školce
Svatý Mikuláš, biskup, který kolem sebe šířil dobro, se stal symbo-
lem obdarování. Velmi rádi si jej proto ve škole připomínáme. Letos 
dokonce Mikuláš, v podání žáků 9. třídy, navštívil i hradeckou mateř-
skou školku. Děti byly moc rády, byly vzorně připraveny a plny oče-
kávání. Prožili jsme s nimi pěkné dopoledne.

vánoční besídka 
Vánoce už byly za dveřmi, když jsme těsně před nimi pozvali rodiče 
a hosty na naši oblíbenou vánoční besídku. Jelikož už máme ve škole 
přes 150 dětí, a všechny se programu účastní, rozdělili jsme besídku 
na I. a II. stupeň. Jako první vystoupily v úterý 19. 12. 2017 děti I. stup-
ně. Druhou skupinu tvořily děti II. stupně se školním sborem a školní 
kapelou. Ti svůj program předvedli ve čtvrtek 21. 12. 2017.

Ing. Tomáš Honěk, ředitel školy
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Úplné texty článků doplněné fotografiemi najdete ve fotogalerii na našich webových stránkách. 
 OKÉNKO DO HRADECKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLY  

www.zshradec.cz 

Stránku připravily Mgr. Radka Očadlíková a Rita Grusmanová, Základní škola Hradec nad Moravicí, leden 2018. 

Šikulové 

V loňském roce získala naše škola dotaci  
na projekt „ŠIŠKA = Šikovná škola“. Touto 
dotací byly podpořeny aktivity všestranné-
ho charakteru. Podnikli jsme různé výlety 
za poznáním i za dobrodružstvím, zorgani-
zovali jsme tvořivé dílny, kterých se mohli 
zúčastnit i rodiče, zrealizovali jsme zajíma-
vé akce jako třeba Broučkiáda, Mr. a Miss 
Šikula, vernisáž výtvarných prací a zúčastni-
li jsme se mnoha soutěží, z níž nejúspěšněj-
ší byla pořádaná Střední zemědělskou ško-
lou v Opavě, kde jsme se stali absolutními 
vítězi s nejkrásnější svíčkou zdobenou kyt-
kami metodou quilling. Projekt byl přínosný 
i tím, že obsahoval environmentální část, 
kdy jsme použili minimální náklady 

s maximálním nasazením pro ochranu pří-
rody pečováním o hradecké orchideje.  
Zhotovili jsme ptačí budky a krmelce pro 
zajíce a rozmístili je v našem zámeckém 
parku, ale i „zachraňovali“ raky u Žimrovic-
kého splavu. Další částí projektu je vydání 
tří publikací. První nese název Almanach 
volnočasových aktivit hradeckých šikulů. 
Jedná se o popis výtvarných technik, pra-
covních činností a receptů, do kterých je 
zakomponována naše konkrétní tvorba. 
Druhou publikací s  názvem Očima malých 
hradeckých reportérů je souhrn prací žáků, 
kteří na tematických besedách o různých 
povoláních naslouchali pozvaným hostům 
a společně pak sepisovali články.   

Třetím výsledkem společného tvoření je 
Zápisník šikuly, do kterého si děti budou 
moci zaznamenávat poznámky, kresby, 
předsevzetí a třeba i motta. 
Každá pomoc formou dotace je pro školu 
i realizátory velkou výzvou. Je třeba ji dob-
ře uchopit a vést děti správným směrem, 
který jim dovolí smysluplně trávit volný čas, 
naučí je něčemu novému, zajímavému, a to 
vše s nadšením a chutí. 

Petra Tomanová 
vedoucí volnočasových aktivit projektu 

 

O aktivitách projektu se dozvíte více na: 
www.zshradec.cz/Projekty. 

Naši školu reprezentovaly celkem 3 týmy z 9. roč-
níku. V soutěži Bricks Game soutěžili žáci Škrobá-
nek Martin, Večerka Dalibor, Pracný Ondřej, Ti-
chavský Jiří a Szczepański Lukáš. Měli za úkol 
z kostek Cheva postavit budovu autosalónu. Hod-
notila se architektura a nápaditost stavby. Žáci 
obsadili nádherné 3. místo. V soutěži Bridge Buil-
der Game nás reprezentovaly dva týmy. Jeden, 
složený z děvčat (Kadlubiecová Kateřina, Dvořá-
ková Kateřina, Drešlová Zuzana, Scholtzová Linda 
a Kvasničková Hana), postavil nejpevnější most, 
který unesl neuvěřitelných 19,5 kg, ale na vítěz-
ství to nestačilo. Dívky získali 13. místo. Druhý, 
chlapecký tým (Čech Jan, Stuchlík Lukáš, Mazur 
Vojtěch, Polášek Ondřej, Rozehnal Patrik), posta-
vil konstrukčně pěkný most a obsadil 17. místo. 
Gratulujeme.                          

Soutěž Bricks Game 
a Bridge Builder Game 

nám přispěl na volnočasové aktivity 

Budky 

Jeseník—Cesta za zdravím 

Broučkiáda 2017 

Mr. a Miss Šikula 

Věnce 

Zimní tvořivá dílna 

Krmelce Podzimní tvořivá dílna 

Zástupci společnosti Severomoravské vodovody 
a kanalizace Ostrava a.s. připravili pro školy interak-
tivní vzdělávací hru o významu vody pro člověka 
a pro planetu. Na naší škole si ji vyzkoušeli sedmáci  
- učili se spolupracovat v týmu a ze hry si odnášeli 
nevšední zážitek a současně celou řadu vědomostí, 
které získali formou atraktivních pokusů a experi-
mentů. Žákům se hra velice líbila a moc si ji užili.  
          Oba příspěvky připravila Mgr. Monika Halšková 

Strom života 
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mateŘSKÁ šKola  
hRadec nad moRavicí 
s odloučenými pracovišti bohučovice, 
jakubčovice a Kajlovec

gastronomický veletrh
V  jednom z  posledních listopadových dnů loňského roku jsem 
se zúčastnila velkolepé události. Na olomouckém Výstavišti Flora 
uspořádala společnost Bidfood gastronomický veletrh pro odbor-
nou veřejnost ze všech odvětví tohoto oboru. Firma Bifood před-
stavila vlastní široký sortiment a především své novinky. Prezento-
valo se zde cca 50 expozic jejich partnerů. Překvapením tohoto již 

13. ročníku byla expozice určená přímo pro školní jídelny. Každý 
návštěvník si zde mohl vzít podnos a ochutnat polévku či některý 
z připravených pokrmů. A co se podávalo? Bílá polévka z aljašské 
tresky, kančí ragú s bagetkou, sumeček africký na zelenině Versail-
les, nebo treska svíčková s duo mrkvičkou. Velmi jsem se také těšila 
na show „hvězdné kuchyně“ v podání slavných šéfkuchařů Emanu-
elle Ridiho, Zdeňka Pohlreicha a Marka Raditsche. S těmito známý-
mi kuchaři poté následovala zajímavá gastronomická diskuse. Byl 
to den plný krásných zážitků, chutí, vůní a barev.

Alena Hložková, vedoucí školní jídelny

andělská pošta
První prosincový den k nám do mateřské školy přiletěli dva andělé 
z  nebe. Byly to naše milé paní učitelky Marie Kořená a  Jana Wol-
fová. Andílci přichystali pro děti nebeskou schránku na dopisy, do 
které děti vhazovaly svá nakreslená přání pro Ježíška. Zatímco děti 
s nadšením malovaly, rodiče si mohli prohlédnout či zakoupit vá-
noční výrobky na minijarmarku. Moc bych chtěla touto cestou po-
děkovat všem paním učitelkám, které zhotovily krásné tematické 
výrobky k prodeji a tím příjemně naladily vánoční atmosféru v ne-
jedné domácnosti.

maškarní karneval
V měsíci lednu byl již podruhé pod záštitou Spolku rodičů a přá-
tel mateřské školy uspořádán dětský maškarní karneval ve Velké 
dvoraně Červeného zámku. Chvíli před zahájením byl sál obsazen 
do posledního místa a  děti v  kostýmech se s  nadšením těšily na 
dovádění při programu agentury The Dream, kterou zastupovala 

Spolek rodičů a přátel ZŠ Hradec nad Moravicí pořádá 

 

ŠKOLNÍ PLES 
Sál kulturního domu Branka u Opavy 

24. února 2018, od 20:00 hodin 

Hraje kapela THE ROCK BAND 

 

Bohatá tombola a skvělý bar                       
Přijďte! 

Vstupné pouze 120,- Kč 
Předprodej vstupenek na tel.: 602 503 884     

nebo v prodejně ELEKTROSERVIS ŠPACÍR 
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zpěvačka Daisy. Zábava byla obohacena 
o zpívání autorských písní, které se děti ve-
lice rychle naučily. 

Kdo neměl to štěstí a nevyhrál žádnou cenu 
v  tombole, dostal od pořadatelů alespoň 
cenu útěchy. O  pitný režim a  plná bříška 
všech přítomných se po celou dobu staral 
Spolek rodičů a přátel MŠ. Dovolte mi zde 
velice poděkovat řadě rodičů, pedagogů 
a  sponzorů za sponzorské příspěvky a  ja-
koukoli pomoc při organizaci dětského 
karnevalu. 

Za SRPŠ při MŠ Hradec nad Moravicí 

Bc. Silvie chromjáková

MALí REPORTÉŘI –šIKULOVÉ
šiKUlové a dechový oRcheStR

Terezka Moravcová, Stelinka Doubková a  Anetka Vlková. Tyto tři 
malé nadané hvězdičky ze Základní školy Hradec nad Moravicí pilně 
trénovaly ve školním klubu i na zkouškách v místním kinosále, aby si 
mohly zazpívat na vánočních koncertech s  Dechovým orchestrem 
Hradec nad Moravicí. Pod vedením pana Karla Müllera hradecký or-
chestr hraje opravdu skvěle! A kdo si myslí, že dechovka je hudba 
pouze pro starší generace, je na omylu. Z kina se v předvánočním 
čase linuly tóny známých písní nejen českého repertoáru. Zúčastnili 
jsme se i  vánočního koncertu v  kostele sv. Petra a  Pavla na svaté-
ho Štěpána 26. 12. 2017. Každý návštěvník s  nadšením poslouchal 
známé melodie světového formátu, kdy přidanou hodnotou byly 
zpěvačky Lucie Deutsch a  Sylva Pekařová. Naše chvíle přišla hned 
na začátku obou absolvovaných koncertů. Děvčata si s orchestrem 
zazpívala fenomenální skladbu Leonarda Cohena Hallelujah v české 
verzi. Moc bychom chtěli poděkovat panu Karlu Müllerovi a celému 
orchestru za možnost ukázat, že i v malých dívenkách může být vel-
ký potenciál. Budeme rádi, jestli naše spolupráce bude dále pokra-
čovat, a přejeme dechovému orchestru mnoho dobrých poslucha-
čů, hodně zdraví a elánu všem členům a ať jim to hraje!

Petra Tomanová, vedoucí školního klubu

hajný
Přiznejme si, kdo z nás by neměl rád pohádky! Už odmalička jsme 
se setkávali s  televizními či čtenářskými postavičkami jako Kra-

konoš, Rumcajs, hajný Robátko, … Vždycky šlo o váženého pána, 
který ochraňoval přírodu, a  ta mu to v dobrém oplácela. Když se 
zamyslíme nad touto teorií, platí dodnes. Pokud se budeme chovat 
nejen v lese správně, bude se nám dařit. 

Rádi bychom dali na vědomí skutečnost, že hajný a myslivec není 
totéž. Myslivec musí znát 7 oborů: lov, kynologii, péči o zvěř, zoo-
logii, zákony, tradice – historii a znalost a práci se zbraní. Myslivec 
musí vykonat odbornou zkoušku, při které získá lovecký lístek 
a zbrojní průkaz. Většina myslivců bere svou činnost jako velké ho-
bby. Hajný je nejstarší označení lesního personálu. Kdysi byli od-
měňováni pouze v  naturáliích. Hajní vykonávali ochrannou a  do-
zorčí službu v lese. Dnes každý lesní (bez „-k“ – mylně domýšlené) 
musí mít myslivecké vzdělání v  rámci vysokoškolského studia. 
Pes je nejlepší přítel člověka a totéž platí dvojnásob i u hajného či 
myslivce. Pomáhá jim vyhledávat zvěř a  je jejich věrným sluhou. 
Mohou to být jezevčíci, barváři nebo ohaři. Myslivci často staví 
posedy a  krmelce pro pozorování zvěře. Sami jsme si vyzkoušeli 
stavbu krmelců pro zajíce, snad budou v zimě nápomocné zámec-
kým zajícům. V centru Hradce v útulném domečku bydlí také jeden 
„kouzelný“ dědeček, který se věnoval povolání revírníka dlouhá 
léta. Jmenuje se alois hub a  letos oslaví krásné 72. narozeniny. 
Položili jsme mu následující otázky, na které nám mile odpově-
děl: Jaké bylo Vaše vysněné (preferované) zaměstnání v  mládí? 
„Neměl jsem příliš na výběr. Pocházel jsem ze zemědělské rodiny, 

Foto: Karel Stuchlík
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SPORT
KlaSicKý maRiÁš
Celkem 24 vyznavačů klasického mariáše 
se v říjnu 2017 prezentovalo na Otevřeném 
mistrovství Opavy ve voleném mariáši. Os-
mihodinový mariášový maratón se hrál na 7 
kol a  s  krátkými přestávkami. Hned úvodní 
kolo poslalo do čela startovního pole Zdeň-
ka Štencla z Kajlovce, který si svou vedoucí 
pozici udržel i  po 3. kole, když jako jediný 
hráč vždy naplno bodoval. A právě Zdeněk 
Štencel se nakonec stal celkovým vítězem, 
a to o pouhý 1 bod před Zdeňkem Breksou 
z Hněvošic a Josefem Tillem z Ostravy. Násle-
dujícím mariášovým turnajem byl 13. ročník 
Máro cupu, který se uskutečnil 8. listopadu 
2017. Přestože hradecký hráč Zdeněk Šten-
cel v posledním kole vyhrál, nestačilo mu to 
na vítězství v tomto turnaji, a obsadil krásné 
2. místo. 

panu Zdeňku štenclovi z Kajlovce blaho-
přejeme!

15 let šachového 
oddílU pŘi  
tj hRadec  
nad moRavicí
V tomto roce oslavíme již 15 let od obnove-
ní činnosti našeho šachového oddílu, který 
je součástí TJ Hradec nad Moravicí. Za těch 
uplynulých 15 let se nám ledacos podařilo. 
Nejlépe hodnoceny byly turnaje v rapid ša-
chu, které členové našeho oddílu pořádali 

v prvních letech v restauraci Sport a pak pro 
větší počet účastníků v  zámecké restauraci 
hradeckého zámku.

Náš šachový oddíl se celou dobu po obno-
vení činnosti každoročně účastní oddílových 
šachových soutěží v rámci opavského okresu 
– v  prvních letech okresního přeboru druž-
stev a  v  posledních letech okresní soutěže. 
V  těchto soutěžích se nám celkem daří, ze-
jména v okresní soutěži, která je pro pětičlen-
ná družstva. Tuto soutěž jsme v  posledních 
letech převážně vyhrávali, avšak nemůžeme 
postoupit zpátky do okresního přeboru, ne-
boť ten se hraje na osmi šachovnicích a na to 
nemáme dostatečný počet členů. 

Náš oddíl má však svou perspektivu a  na-
ději v  šachové mládeži, která se každý čtvr-
tek v  16 hodin schází pod vedením Adolfa 
Tesárka a  připravuje se na šachové soutěže 
mládeže i  dospělých. Naši mladí šachisté se 
pravidelně účastní okresního přeboru v rapid 
šachu GRAND PRIX, zejména Hynek Moravec, 
Dominik Rosenbaum a  Jan Hejhal. Hynek 
Moravec má i  zkušenosti z  okresní soutěže 
dospělých. V šachovém oddílu je zapojeno již 
9 mladých šachistů, pro 7 z nich starší členo-
vé oddílu v prosinci loňského roku uspořádali 
mikulášský turnaj v bleskovém šachu, ze kte-
rého nám pořídil pan Zdeněk Novák několik 
fotografií. V turnaji byli nejúspěšnější Hynek 
Moravec a Dominik Rosenbaum.

a to v době mého mládí znamenalo povinnost nastoupit pouze do 
oborů v rámci ministerstva zemědělství, nebo do hornictví. U mne 
rozhodla láska k přírodě. Nesměl jsem nastoupit na střední školu, 
přestože jsem měl dobrý prospěch. Po roce na lesnickém učilišti 
v Bílé jsem úspěšně vykonal přijímací zkoušky a byl přijat na střední 
lesnickou školu v Hranicích. To byl rok 1961. Po maturitě jsem na-
stoupil na tzv. umístěnku (což bylo v té době běžné) na Lesní závod 
Loučná nad Desnou jako technik dřevařské výroby. V roce 1969, po 
absolvování dvouleté vojenské služby v řadách pohraniční stráže, 
jsem nastoupil na polesí Doubrava. Od roku 1970 jsem pracoval na 
lesnickém úseku Bukovina – polesí Hradečná jako lesní technik. Od 
roku 1976 na polesí Hradec v rámci organizace Severomoravských 
státních lesů. Od 1. 7. 1993 pak jako revírník Lesů České republiky.“ 
Měla Vaše rodina pochopení pro Váš myslivecký koníček a  práci 
lesního? „Měl jsem vždy úžasnou podporu své manželky při svých 
nočních toulkách za zvěří, která se posléze naučila báječně upravo-
vat zvěřinu. Celá má rodina si při procházkách a výletech přírodou 
prohlubovala lásku k přírodě a  jejím krásám. Děti soupeřily v po-
znávání hlasů ptáků, stromů, keřů i stop zvěře. O Vánocích a v zimě 
jsem s  nimi chodil doplňovat krmelce senem, hroudami soli a  ji-
nými pamlsky.“ Jaký je Váš oblíbený strom? „Jedle. Tento jemný 
a přitom houževnatý jehličnan mě okouzlil. Několikrát jsem hovořil 
i  s hradeckým kronikářem panem učitelem Ladislavem Sonnkem, 
který ve starých kronikách dohledal, že se na začátku 19. století na 

území Hradce a v jeho okolí nacházelo 65 % porostů jedle, jen 7 % 
smrku a zbytek zaujímaly listnáče (buky, lípy, javory).“ Jaký je Váš 
názor na vánoční lupiče? „Negativní. Lidé v dnešní době nemají dů-
vod ničit lesní porosty při možnostech, které již jsou na našem trhu 
velice dobré.“ 

K hajnému neodmyslitelně patří i pejsek. Pan Lojzík měl Betynku 
– hrubosrstého jezevčíka, a křížence Festynku. Když byl pan Hub 
kontrolovat těžaře, zrovna káceli a strom padal směrem na něj, na-
štěstí byl dostatečně daleko. Ale Festynka nestihla uskočit a praštila 
ji větev. Pejsek potom ohluchl. Veselejší historka pak byla ta, kdy se 
Festynka jednoho dne při obchůzce porostů v lese panu hajnému 
ztratila. Pustila se po stopě, a když ji druhý den znovu hledal, našel 
ji na stejném místě, kde se ztratila. Měla na tom místě vyběhanou 
cestičku tam a zpět. Na pana Lojzíka musím prozradit, že přírodou 
je obklopen i doma. Stará se o krásnou zahrádku, kterou zdobí kyt-
ky, stromky, keře, ale i zelenina pěstovaná s velkou péčí. Rodinou je 
podporován a milován a své umění lásky k přírodě vštěpuje nejen 
dětem, ale i svým šikovným vnoučatům.

Panu Hubovi ze srdce přejeme, ať mu zdraví slouží nejméně do sta 
let, ať má stále radost ze života i z perfektní zahrádky.

Petra Tomanová, DiS, vedoucí Malých reportérů 

a kolektiv dětí ze Základní školy Hradec nad Moravicí
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V  současné době má náš šachový oddíl 
15 členů, včetně mladých hráčů, a  schází-
me se každý čtvrtek v klubovně u restaura-
ce Sport – mladí hráči od 16 hodin a ostatní 
členové šachového oddílu od 17 hodin. Do 
našich řad bychom rádi přijali nové zájem-
ce o tuto královskou hru, jak z řad mládeže, 
tak i  z  řad dospělých. Přijďte si s  námi za-
hrát a rozšířit tak naše řady, budeme rádi za 
každého nového člena našeho šachového 
oddílu.

Adolf Tesárek

Fit SpoRtS clUb 
Stolní teniS
daniel drozd přivezl první 
bronzovou medaili
První turnaj v životě a hned medaile! Daniel 
Drozd začal se stolním tenisem teprve minu-
lý rok a hned na začátku sezóny si přivezl ze 
svého prvního turnaje bronzovou medaili. 
Premiérové klání zorganizoval oddíl TJ Sokol 
Chvalíkovice a  za FIT Sports Club nastou-
pili v  nejmladší kategorii Tadeáš Sedláček 
a Daniel Drozd, kterého pořadatelé dokon-
ce zařadili do vyšší kategorie. Oba hráči se 
svého úvodního klání nezalekli – Daniel se 
mohl po skvělém výkonu radovat z  třetího 
místa a Tadeáš ze čtvrtého. Oběma hráčům 
blahopřejeme a přejeme, aby jim sportovní 
nadšení vydrželo co nejdéle.

mezinárodní turnaj vyhráli 
hráči FSc Rebels
Na mezinárodním turnaji ve stolním tenise, 
který se uskutečnil koncem listopadu, se ne-
ztratili ani hradečtí stolní tenisté. V první ka-
tegorii na třetím místě skončili hráči CZŠ sv. 
Ludmily z Opavy, stříbrnou medaili po záslu-
ze získaly děti ze ZŠ Žimrovice (Klára Kowa-
lová, Hynek Vícha, Renáta Štecová a  David 
Večerka) a vítězné skončilo zahraniční druž-
stvo pod názvem Polsko. Ve druhé kategorii 
se hrály velmi napínavé zápasy až do konce, 
poněvadž nebylo po dramatickém průbě-
hu stále jasné, kdo turnaj vyhraje. Na závěr 
rozhodl závěrečný duel mezi FSC Rebels 
a  polským Baborówem. Stav dvouher byl 
2:2 a  rozhodnout měla závěrečná čtyřhra. 
A  tak podle hesla každý chvilku tahá pilku, 
nebylo vůbec jasné, kdo získá zlaté medaile. 
Dokonce jeden ze setů skončil 17:15. Větší 
vůli zvítězit nakonec ukázali stolní tenisté 
FSC Rebels, protože bojovali o každý míček 
a zaslouženě vyhráli. Pro nejcennější kov si 
tak mohla dojít čtveřice z Hradce nad Mora-
vicí – Daniel Montag, Robert Stařinský, Dani-
el Drozd a Tedeáš Sedláček. Stříbný stupínek 
obsadili stolní tenisté ZŠ sv. Ludmily z Hrad-
ce nad Moravicí, a to ve složení týmu Daniel 
Smolka, Dominik Haas, Karel Křesťan a Lukáš 
Hennig. Poslední duel s FSC Rebels nakonec 
katapultoval polské družstvo z Baborówa na 
konečné třetí místo.

vánoční turnaj vyhráli  
montag a holeš ml.
Tradiční turnaj ve stolním tenise, organizova-
ný koncem roku v hotelu Belaria pod názvem 
Vánoční turnaj ve stolním tenise, se v  letoš-
ním roce hrál ve dvou kategoriích. V  první 
mladší kategorii nastoupil i benjamínek Dani-
el Binar, který předvedl skvělé výkony a skon-
čil na krásném čtvrtém místě. Bronzovou 
medaili získal Viktor Švéda, stříbro putovalo 
do rukou Tadeáše Sedláčka a celkovým vítě-
zem se po zásluze stal Tomáš Holeš. Ve starší 

kategorii byl průběh o poznání dramatičtější 
a v podstatě se do poslední chvíle nevědělo, 
kdo vyhraje nejcennější pohár. Nakonec jej 
po velkém boji získal Daniel Montag, který 
ve finálovém klání porazil stříbrného Tomáše 
Valíka. Třetí místo obdržel Jan Hejhal a čtvrtý 
skončil starší z bratrů Holešových Daniel. Nej-
lepším rozhodčím byl vyhlášen Daniel Drozd, 
který se pro zdravotní problémy nemohl to-
hoto klání aktivně zúčastnit.

Lenka Mišičková, FIT Sports club, z.s.                                                                     

Foto: Andrea Drozdová

 

 

sponzoři: 
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o h l é d n U t í

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu, doprovázené hudební pohádkou 
Putování za vánoční hvězdou a vystoupením chrámového sboru  

Hradec nad Moravicí, se uskutečnilo první adventní neděli 3. 12. 2017. 

Vánoční koncert Genny ciatti a Tomáše Löbla, s doprovodným 
programem, uspořádala ve středu 20. 12. 2017 Agentura Tomino.  

K dalším předvánočním akcím Agentury Tomino patřila již tradičně 
vánoční dílna a mikulášská nadílka v jezdeckém klubu. 

Koncert skupiny RK Band Vánoce s vůní purpury, 
který návštěvníky potěšil nejznámějšími vánočními melodiemi,  

se uskutečnil druhou adventní neděli 10. 12. 2017.

Tradiční hradecký vánoční jarmark, s bohatým doprovodným 
programem pro děti i dospělé, jsme měli možnost navštívit  

v sobotu 16. 12. 2017. 

Divadelní komedie Tchýně na zabití, ve které účinkovali Dana 
Homolová, Lucie Zedníčková, Anna Kulovaná a Martin Kraus,  

byla na programu  v hradeckém kinosále v neděli 14. 1. 2018. 

Vánoce na zámku - ve vánočním čase měli návštěvníci hradeckého 
zámku možnost zhlédnout svátečně vyzdobené zámecké interiéry. 
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Premiéru nového českého filmu Filipa Renče Zoufalé ženy dělají zoufalé věci 
uvedla v pátek 19. 1. 2018 v kině Orion představitelka hlavní role Klára Issová. 
Průvodcem a moderátorem večera, který zahrnoval z důvodu velkého zájmu 

hned dvě projekce, byl dramaturg kina Orion Richard Vacula ml. 
A na co se diváci mohou těšit? „Právě připravuji, ve spolupráci s Opavským 

filmovým klubem, uvedení další celostátní předpremiéry v kině Orion. 
Tentokrát půjde o očekávaný trhák roku Tátova Volha s eliškou Balzerovou 
v hlavní roli. Příprava této akce, která je plánována na čtvrtek 1. 3. 2018,  je 

zatím v procesu, ale účast přislíbil pan režisér, herci a možná i veteránisti 
s vozy Volha. Film na Hradci uvidíte dokonce o týden dříve,  

než zamíří do ostatních kin,“ uzavírá Richard Vacula ml.

Foto: Jiří Hajduk

Foto na titulní straně Jiří Hajduk:  
Zámecký park s Bezručovou vyhlídkou v pozadí.
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Základní škola Žimrovice  

Vás zve ve dnech od 16. – 18. 3. 2018 
do budovy školy na výstavu 

 

 

 

 

 

  

 

 

PROGRAM: 
PÁTEK 16. 3. 2018, 16.00 – 19.00 hodin 

Od 16:00 hodin - VERNISÁŽ, vystoupení dětí, cimbálová 
muzika Gizdi Opava, drobné občerstvení 

SOBOTA 17. 3. 2018, 13.00 – 19.00 hodin  

Od 13:00 hodin – VELIKONOČNÍ DÍLNY (zdobení vajíček, 
pletení pomlázek, plstění, ukázka kovářského řemesla) 

Od 16:00 hodin – Vyprávění hradeckého faráře o. Martina 
Kierase, kterého bude zpovídat bývalý starosta města Karel 
Hanák 

NEDĚLE 18. 3. 2018, 13.00 – 18.00 hodin 

Od 16:00 hodin- VYNÁŠENÍ MAŘENY, děti ZŠ Žimrovice 

VÍTÁNÍ JARA 

jarníjarníjarní

ýstava 

24. a 25. 3. 2018
K u l t u r n í  d ů m  v  J a k u b č o v i c í c h

Otevřeno od 10 do 17 hodin
Vstupné dobrovolné.

Přijďte s námi přivítat jaro a připravit se na Velikonoce. 
K vidění i zakoupení budou jarní a velikonoční dekorace, 
kraslice, pomlázky, perníčky, ručně vyráběné oděvní 
a bytové doplňky a práce dětí z mateřské a základní školy. 
Výstava bude zahájena v sobotu v 10 hodin vernisáží,
na které vystoupí žáci ZUŠ Hradec.

Srdečně zve 
Klub žen Jakubčovice  

ýstava

512372 133471.indd   1 5.1.2018   13:36:24
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POMÙCKA:
ANTI, ESET, 
ODD, SAL, 

ZOOM

ziv1801kk001.CDR

NEÈAS
HOVOR.

1. DÍL
TAJENKY

ZNAÈKA
AMPÉR-
ZÁVITU

SÙL
LÉKAØSKY

KYT
MNICH

ZASTAR.
JAKÁ

SLOVEN.
HOVOROVÝ
SOUHLAS

AKADEMIE
VÌD ÈR

ZKR.
TMELY

UMÌLÁ
HMOTA

SPORTOVNÍ
LOÏ

ROSTLINA
OLEJNINA

KOVOVÁ
POUTA

TEODOR
DOMÁCKY

OBCHODNÍ
DÙM ZKR.

ÈÁST
PRAHY

OPEØENEC

ÈESKÁ
TELEVIZE

NÌMECKÝ
POKRM

PULZ

KRÁL
ZVÍØAT

ZNAÈKA
HRAÈEK

KUSY LEDU

ELEKTRICKÁ
POŽÁRNÍ 

SIGNALIZACE

PROTI
ØECKY

DRAVÝ PTÁK

PRÙVODNÍ
JEV

NACHLAZENÍ

2. DÍL
TAJENKY

SMALT
ZASTAR.

HOKEJISTA
JAROMÍR ???

ÈÁST FOTO-
APARÁTU

ŠLECHTIC
FR. ANT. ???

ZNAÈKA
LIMONÁD

ZAHALIT

SPOLEÈ-
NOST 
ZKR.

ÈÁST TÌLA

INICIÁLY
SPISOVA-

TELE
SEKORY

TROPICKÝ
ZÁCHVAT

ÈÁSTI
HMOTY

SEVEROÈES.
ENERGETIKA

ROTACE
MÍÈKU

OSOBNÍ
ZÁJMENO

JM. KOMEN-
SKÉHO

ODPOLEDNE 
ZKR.

ZAVÝSKNUTÍ

STARO-
EGYPTSKÁ

BOHYNÌ

MÝTNÉ

HLEDISKO

POSKYTO-
VÁNÍ

PODBRADEK

LICHÝ
ANGLICKY

DRUH
PAPOUŠKA

NOVINY

MLUVA

VTIŠTÌNÝ
OTISK

VÝROBCE
LAMP

ÈIVA

ARABSKÝ
NÁÈELNÍK

POLNÍ
MÍRY

CIZOPASNÝ
HMYZ

TÌLNÍ
TEKUTINA

ROZMRZAT

ÈAJOVÁ
RÙŽE

SOLMIZAÈNÍ
SLABIKA

DÁVAT
DO VODY

IN. HEREÈ.
JANŽUROVÉ

CHEM. ZN.
KØEMÍKU

INIC. HER.
MANDLOVÉ

SOUHVÌZDÍ
RIFLE

ANGLICKY

TÝKAJÍCÍ 
SE KAJKY

PØEHRADA
NA VLTAVÌ

Milí čtenáři,

vylosovaný výherce, který zašle do re-
dakce Hradeckých novin správné zně-
ní tajenky, obdrží poukázku na nákup 
knihy dle vlastního výběru v  hodnotě 
300 Kč. 

Znění tajenky nám zašlete do 
15. března 2018 na e-mailovou adresu 
zpravodaj@muhradec.cz, nebo jej do-
ručte na podatelnu, popř. do poštovní 
schránky městského úřadu. Ke správ-
nému znění tajenky připojte své jméno 
a  příjmení, bydliště a  kontakt na Vás 
(e-mail nebo telefon). Jméno výherce 
uveřejníme v  příštím vydání Hradec-
kých novin.

Tajenka z  Hradeckých novin č. 6/2017: 
Šťastné a pokojné Vánoce. Vylosovanou 
výherkyní poukázky do knihkupectví se 
stala paní Radmila Víchová.

KŘíŽOVKA

ÖTZTÁLSKÝCH LEDOVCŮ
VRCHOLŮ

DIVOKÁ ZÁKOUTÍ

SKIALPINISMUS

RAKOUSKO

cestopisnou přednášku Mgr. Tomáše Volného
pořádanou Matici Slezskou odborem Hradec nad Moravicí
uskuteční se v pátek 23.2.2018 v 18 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu Hradec nad Moravicí
zasedací místnost v přízemí, vstup volný, kapacita místnosti je omezená, předem se omlouváme  

srdečně Vás zveme na

23. února 2018
v 18 hodin

CESToPiSnÁ
PŘEdnÁŠKa

SKiaLPiniSMUS

PŘEdnÁŠí

Mgr. ToMÁŠ voLný

měSto 
hRadec nad moRavicí 
 vÁS Zve na tRadiční 

tURiSticKoU aKci 

otvíRÁní jaRa 
a tURiSticKé 

SeZónY  
2018  

14. dUbna 2018 
pRogRam bUde UpŘeSněn

-

-

-
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Děkujeme všem za příspěvky do tohoto vydá-
ní Hradeckých novin. Uzávěrka podkladů pro 
další vydání (2/2018) je ve čtvrtek 15. března 
2018 (distribuce do domácností na začátku mě-
síce dubna 2018).  Příspěvky a  inzerci zasílejte 

na adresu: Městský úřad Hradec nad Moravicí, 
Opavská 265, 747 41 Hradec nad Moravicí, e-mail: 
zpravodaj@muhradec.cz, tel. 553 783 940 
nebo 725 666 074. Hradecké noviny distribuuje 
Česká pošta, s. p. V případě, že vám do poštovní 

schránky nedošly, kontaktujte městský úřad na 
tel. 553 783 922 (podatelna) nebo se s reklamací 
obraťte přímo na pracoviště české pošty na tel. 
553 607 711 (depo).

hradecké noviny, periodický tisk územního samosprávného celku; vydává Městský úřad hradec nad Moravicí, opavská 265, 747 41 hradec nad Moravicí, iČ: 00300144, tel.: 553 783 922, www.muhradec.cz; 
evidenční číslo periodického tisku: Mk Čr e 16509; redakční rada: Miroslava vavrečková, Mgr. jiřina Živná, Mgr. tomáš volný, natálie jarošová; odpovědný redaktor: jitka celtová; vychází jako dvouměsíčník 
v nákladu 2 100 výtisků; datum vydání 5. 2. 2018; výtisk zdarma. vydavatel neodpovídá za obsah externích příspěvků. nepodepsané příspěvky jsou dílem vydavatele. Grafické zpracování a tisk: optys, spol. s r. o. 

nabídKa pRÁce plavčíKa
Technické služby Hradec nad Moravicí přijmou plavčíka pro letní sezonu červen–srpen 2018. Pracovněprávní vztah formou 
dohody o provedení práce, popř. dohody o pracovní činnosti, předpokládaná mzda 100 Kč/hod., místo výkonu práce měst-
ské koupaliště v Hradci nad Moravicí. 

Požadavky: věk starší 18 let, dobrý zdravotní stav, dobrý plavec, ochota absolvovat rekvalifikační kurz Plavčík u Vodní zá-
chranné služby ČČK v Ostravě (při dohodě na dvě sezóny je tento kurz proplacen zaměstnavatelem), osvědčení o způsobi-
losti pro pracovní činnost plavčík výhodou. Zájemci se mohou hlásit e-mailem na tshradec@muhradec.cz, telefonicky na 
tel. 725 666 090, nebo osobně v kanceláři Technických služeb Hradec nad Moravicí, Opavská 228.

Roman celta 
Technické služby Hradec nad Moravicí


